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PROTOKÓŁ NR I/24 

I Inauguracyjnej sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego 

kadencji 2024-2029 

6 maja 2024 roku, godz. 12:00 

13 maja 2024 roku, godz. 11:00 

20 maja 2024 roku, godz. 11:00 

Sala Kolumnowa Sejmiku Województwa Lubuskiego 

Urząd Marszałkowski Województwa Lubuskiego w Zielonej Górze 

Punkt 1. 

Wręczenie zaświadczeń o wyborze na radnego województwa lubuskiego. 

Radna Irena Osos: Postanowieniem z dnia 23 kwietnia 2024 r. Komisarza 

Wyborczego w Zielonej Górze Pana Roberta Stefana Macholaka, na podstawie art. 

21 ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o samorządzie województwa (Dz. U. z 

2024 poz. 566) oraz art. 167 § 3 ustawy z dnia 5 stycznia 2011 r. Kodeks Wyborczy 

(Dz. U. z 2023 r. poz. 2408 z późń. zm.) na dzisiejszy dzień została zwołana sesja 

Sejmiku Województwa Lubuskiego. Mam zaszczyt, jako najstarsza wiekiem radna, 

zgodnie z ustawą o samorządzie województwa, poprowadzić dzisiejszą sesję.  

Radna Irena Osos wita radnych i zaproszonych gości. 

Radna Irena Osos: Szanowni Państwo, informuję, iż na podstawie art. 21 ust. 1a 

ustawy o samorządzie województwa, obrady Sejmiku Województwa są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Nagranie obrad jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie 

internetowej samorządu województwa. Proszę wszystkich Państwa o powstanie. 

Zielonogórskich Harcerzy proszę o wprowadzenie Sztandaru Województwa 

Lubuskiego. Do Hymnu. 

Wprowadzenie Sztandaru Województwa, Hymn Państwowy.  
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Radna Irena Osos: Dziękuję Harcerzom za wprowadzenie Sztandaru. Zanim 

uroczyście otworzę sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego VII kadencji 2024-2029, 

proszę o zabranie głosu Pana Andrzeja Zbigniewa Skibińskiego – Przewodniczącego 

Wojewódzkiej Komisji Wyborczej. 

Przewodniczący Wojewódzkiej Komisji Wyborczej Andrzej Zbigniew Skibiński: 

Szanowni Państwo, Szanowni Radni Wojewódzcy regionu lubuskiego, Szanowni 

Parlamentarzyści, Posłowie, Senatorowie, Szanowna Pani Europarlamentarzystko, 

Szanowny Panie Wojewodo, Szanowny Panie Marszałku, członkowie Zarządu wraz 

z dyrektorami departamentów, przedstawicielami jednostek podległych Panu 

Marszałkowi, Szanowny Panie Rektorze, Szanowni Prezesi SKO i Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, Szanowny Panie Dyrektorze Biura Wyborczego, Szanowni 

Samorządowcy, Szanowni Prezydenci obu miast - stolic naszego województwa. Jest 

mi niezmiernie miło, jako Przewodniczącemu Wojewódzkiej Komisji Wyborczej, że 

mogłem dzisiaj z Państwem spotkać się i złożyć gratulacje w związku z uzyskaniem 

mandatu radnego. Jest to niesamowity zaszczyt móc przyłączyć się do tych gratulacji 

dla nowo wybranej Rady Sejmiku regionu lubuskiego. Gratulacje należą się również 

pozostałym startującym w wyborach kandydatom, którzy wykazali się równie dużym 

zaangażowaniem i pracowitością podczas kampanii. Gratuluję również 

społeczeństwu obywatelskiemu naszego regionu, województwu lubuskiemu, które w 

swojej mądrości wybrało najlepszych z kandydatów. Państwu Radnym życzę, by 

uznanie, nadzieje i szacunek wyborców udało się przekuć na wymierne efekty 

waszej aktywności pro publico bono. Jeżeli pozwolicie, przedstawię troszeczkę 

danych statystycznych. W wyborach do Sejmiku naszego województwa 10 komitetów 

wyborczych zarejestrowało 39 list, startowało 292 kandydatów: pań było 138 i 154 

mężczyzn. Panie stanowiły prawie 50% ogółu startujących, to jest 47,26% ogółu. 

Średnia wieku kandydatów wynosiła 27 lat. Tak dla przypomnienia, w poprzednim 

Sejmiku więcej było pań, jak obecnie. 30 kandydatów uzyskało mandat radnego. 

Radnymi Województwa Lubuskiego zostało 9 kobiet i 21 mężczyzn. Kobiety stanowią 

obecnie 30% wybranych. Średnia wieku radnych wynosi 57 lat. Tyle samo wynosiła 

w 2018 roku. Zadaniem Wojewódzkiej Komisji Wyborczej była organizacja wyborów 

do Sejmiku, a końcowym elementem jest wręczenie zaświadczeń o wyborze na 

radnego. Tym radnym, którzy objęli mandat po raz pierwszy, serdecznie gratuluję. 
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Dzisiaj wręczymy Państwu, zgodnie z tradycją, zaświadczenia uroczyście. Zanim 

przystąpimy jednak do uroczystości wręczenia tych zaświadczeń, w imieniu komisji 

pragnę podziękować Zarządowi Województwa, w tym Marszałkowi Województwa 

Lubuskiego - Panu Marcinowi Arturowi Jabłońskiemu za umożliwienie pracy 

Wojewódzkiej Komisji Wyborczej w komfortowych warunkach oraz wyznaczenie 

zespołu wspomagającego pracę komisji - pracowników urzędu - bardzo 

zaangażowanych i profesjonalnych, dzięki którym praca w naszej komisji przebiegała 

sprawnie i bez zakłóceń. Teraz, jeżeli pozwolicie, przystąpimy do wręczenia 

zaświadczeń o wyborze na radnego. Pozwólcie Państwo, że wręczę najpierw 

zaświadczenie Radnej Seniorce - Pani Irenie Osos, a następnie poproszę Państwa 

Radnych o wystąpienie w kolejności odczytanej przez Kierownika Zespołu ds. 

Wyborów, Dyrektora Biura Sejmiku - Pana Andrzeja Janeckiego. 

Przewodniczący Wojewódzkiej Komisji Wyborczej Andrzej Zbigniew Skibiński wraz z 

Zastępcą Markiem Grocholewskim wręczają radnym zaświadczenia o wyborze. 

Radna Irena Osos: Dziękuję Panu Andrzejowi Zbigniewowi Skibińskiemu -

Przewodniczącemu Wojewódzkiej Komisji Wyborczej i Panu Markowi 

Grocholewskiemu - Zastępcy Przewodniczącego Wojewódzkiej Komisji Wyborczej za 

wręczenie zaświadczeń. Ponieważ już macie, Państwo Radni, potwierdzenie na 

piśmie, że jesteście radnymi, mogę przejść do najważniejszego momentu naszej 

pięcioletniej kadencji - otwarcia sesji.  

Punkt 2. 

Otwarcie I sesji Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

Radna Irena Osos: Otwieram I sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 

2024-2029.  

Punkt 3. 

Złożenie ślubowania przez radnych województwa lubuskiego. 

Radna Irena Osos: Szanowni Państwo, przystępujemy do ceremonii ślubowania. 

Złożenie ślubowania jest warunkiem umożliwiającym objęcie mandatu. Proszę 

najmłodszego wiekiem Radnego, Pana Jakuba Mateusza Asta o przeprowadzenie 

ceremonii ślubowania. Proszę Pana o wystąpienie. 
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Radny Jakub Mateusz Ast: Szanowni Państwo, najpierw odczytam rotę 

ślubowania, a następnie poproszę o powstanie kolejno wyczytywanych radnych i 

potwierdzenie woli złożenia ślubowania słowem „ślubuję” lub „ślubuję, tak mi 

dopomóż Bóg”. Szanowni Państwo, proszę wszystkich o powstanie. 

„Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie wykonywać obowiązki wobec Narodu 

Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa Polskiego, czynić wszystko dla 

pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej województwa i dobra obywateli, 

przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej”.  

Proszę usiąść.  

Radny Województwa Lubuskiego Jakub Mateusz Ast odczytuje w kolejności 

alfabetycznej nazwiska radnych, którzy składają kolejno ślubowanie. 

Radna Irena Osos: Proszę Radnego Województwa Lubuskiego - Pana Asta Jakuba 

Mateusza o złożenie ślubowania. 

Radny Jakub Mateusz Ast: „Ślubuję, tak mi dopomóż Bóg”. 

Radna Irena Osos: Dziękuję bardzo. Proszę o zabranie głosu Panią Elżbietę Annę 

Polak. 

Posłanka na Sejm RP Elżbieta Anna Polak: Pani Przewodnicząca, bardzo 

dziękuję. Panie Wojewodo, Panie Marszałku, Szanowni Państwo, Panie i Panowie 

Radni, to dzisiaj dla was wielki dzień. Proszę przyjąć moje serdeczne gratulacje z 

okazji wyboru oraz z okazji objęcia dzisiaj zaszczytnej funkcji radnego. Ja widzę 

dzisiaj na tej sali wiele koleżanek i kolegów, z którymi spotkałam się tutaj w 1994 

roku, jeszcze w ramach Sejmiku zielonogórskiego. Właśnie Pani Irena Osos, Marek 

Kamiński, Stasiu Tomczyszyn chyba też Ardelli, byliśmy już wtedy radnymi, dlatego 

wiem, jak olbrzymie znaczenie ma samorząd, który ma moc sprawczą. Przez te 

wszystkie lata - to jest 30 lat - kandydowałam, stąd mam takie dobre relacje z 

Komisją Wyborczą. Ale nie zawsze były to dobre wyniki. Pamiętam dwa razy 

przegrałam wybory, ale trzeba zawsze iść do przodu. Można budować szpitale, 

można budować mosty, tworzyć nowe kierunki na uczelniach, tylko wtedy, gdy 

Zarząd Województwa ma silne wsparcie Sejmiku Województwa, tylko wtedy, gdy jest 

drużyna. Tego życzę przyszłemu Marszałkowi i Zarządowi Województwa. Bo to 
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samorząd wojewódzki, to Sejmik, proszę Państwa, tworzy warunki do rozwoju. A 

region lubuski ma potencjał. A mieszkańcy zasługują na dobrą przyszłość. Niech ten 

dzisiejszy dzień będzie takim otwarciem na dobrą przyszłość dla naszych dzieci i dla 

naszych wnuków. Mamy to szczęście, że jesteśmy już od 20 lat w Unii Europejskiej. 

Do Polski popłynęły bardzo duże pieniądze. W tym czasie 250 mld euro, do naszego 

regionu - 22 mld zł. Ale to nie chodzi o pieniądze, które oczywiście były bardzo 

potrzebne, żebyśmy mogli odrobić straty i opóźnienia. Tu chodzi o prawdziwe 

wartości kultury Zachodu. A dzisiaj, gdy wciąż za naszą wschodnią granicą trwa ta 

okrutna wojna, szczególne znaczenie ma pokój, obronność i bezpieczeństwo. Dzisiaj 

życzę wam właśnie, żeby ta wspólna troska o bezpieczną przyszłość naszych dzieci i 

naszych wnuków, była motywem dobrych relacji Sejmiku Województwa Lubuskiego i 

dobrej współpracy w tej nowej kadencji, w tym nowym otwarciu 2024-2029. I niech 

się dzieje dobrze dla regionu lubuskiego. Dziękuję. 

Radna Irena Osos: Dziękuję, Pani Poseł. Teraz poproszę o zabranie głosu Pana 

Posła Marka Asta. 

Poseł na Sejm RP Marek Ast: Pani Przewodnicząca Senior, Szanowne Panie 

Parlamentarzystki, Panowie Parlamentarzyści, Panie Wojewodo, Panie Marszałku, 

Panie i Panowie Radni, pracownicy samorządowi, Szanowni Państwo, 25 lat temu - 

„z górą” - też miałem zaszczyt i przyjemność odbierać zaświadczenie i składać 

ślubowanie na tej sali jako radny wojewódzki. To już ponad ćwierć wieku. I  wówczas 

to kwestionowane województwo, bo przypomnijcie sobie Państwo, że ono 

powstawało w bólach, ale dzięki porozumieniu, ponad politycznymi podziałami, elity 

politycznej i samorządowej naszego województwa udało się je wywalczyć. I może 

dlatego też w tej pierwszej kadencji - ale myślę, że też w następnych - towarzyszyło 

nam wszystkim takie poczucie realizacji wspólnego celu. Myśmy chcieli pokazać, że 

bardzo mocno mylili się ci, którzy tego województwa nie chcieli, którzy mówili: 

„wielkopolskie, dolnośląskie, ale nie lubuskie”. I przez te wszystkie lata - ja muszę to 

powiedzieć i przyznać z dumą - że pokazaliśmy, że liczymy się na mapie Polski. 

Byliśmy wówczas prawdziwą wspólnotą samorządową, ale też wspólnotą ludzi, 

którzy chcą wspólnie realizować cele, które są ważne dla mieszkańców naszego 

regionu. Ja dzisiaj, korzystając z upoważnienia Pani Europoseł Elżbiety Rafalskiej, 

Posła Władysława Dajczaka, ale myślę, że też pozostałych parlamentarzystów, 
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chciałbym Państwu złożyć najserdeczniejsze gratulacje na okoliczność objęcia 

mandatu, wyboru do Sejmiku Województwa Lubuskiego. To olbrzymi zaszczyt i 

olbrzymia odpowiedzialność. Jestem przekonany, że Państwo tej odpowiedzialności 

podołacie. Ale też chciałbym życzyć tego, aby nadal do naszego regionu wpływały 

środki - zarówno te europejskie, o których mówiła Pani Marszałek Elżbieta Polak - 

ale również środki z budżetu państwa. Państwo pamiętacie, że w minionej kadencji, 

pięciu lat kadencji tego samorządu, wpłynęły rekordowe środki rządowe na realizację 

celów inwestycyjnych do województwa lubuskiego - 4 mld zł. Chciałbym życzyć, żeby 

nadal, w takich dużych ilościach, ten pieniądz szerokim strumieniem do naszego 

regionu płynął po to, aby realizować właśnie najważniejsze cele dla naszego regionu, 

aby stworzyć jeszcze lepsze warunki do inwestowania dla przedsiębiorców, jeszcze 

lepsze warunki życia dla mieszkańców, dla Lubuszan. Jestem przekonany też, że to 

się z całą pewnością Państwu uda. I czego jeszcze? Przede wszystkim chciałbym 

Państwu życzyć dobrej współpracy w ramach Sejmiku. Mimo dzielących nas różnić 

ten wspólny cel, o którym wspomniałem, jest jednak najważniejszy i bez względu na 

to czy tworzymy większość w Sejmiku, czy jesteśmy opozycji - dla tego celu warto 

jest pracować, warto jest współpracować. I oczywiście też dobrej współpracy ze 

stroną rządową po to, aby ta pomoc, to wsparcie ze strony centrali do województwa 

lubuskiego bez przerwy napływało. Dziękuję bardzo. 

Radna Irena Osos: Dziękuję, Panie Pośle. Poproszę o zabranie głosu Pana 

Waldemara Sługockiego - Sekretarza Stanu, Wiceministra Rozwoju i Technologii. 

Bardzo proszę. 

Poseł na Sejm RP Waldemar Sługocki: Pani Przewodnicząca, Panie i Panowie 

Radni, Drodzy Parlamentarzyści, Panie Parlamentarzystki, Panowie 

Parlamentarzyści, Panie Wojewodo, Panie Marszałku, Drogi Zarządzie, 

przedstawiciele administracji samorządowej, chciałbym Państwu wszystkim 

serdecznie pogratulować nowej kadencji. Jestem przekonany, że za sprawą pań i 

panów radnych będzie to dobry czas dla województwa lubuskiego. Czas, w którym 

imperatywem sporów, sprzeczek, a być może i czasem kłótni, będzie tylko i 

wyłącznie lubuska racja stanu. Jestem też pełen nadziei, że mimo różnic, które będą 

się pojawiać w sprawach fundamentalnych, ważnych, najważniejszych, będziecie 

Państwo osiągać kompromisy, bo tylko one bez wątpienia będą przyczyniać się do 
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rozwoju wspólnoty samorządowej. A historia wspólnoty samorządowej w Polsce jest 

już dość bogata i sięga 8 dnia marca roku 1990, jeżeli mówimy o samorządzie 

podstawowym. I przy tej okazji chciałbym powitać i serdecznie pozdrowić Prezydenta 

elekta Zielonej Góry - Pana Marcina Pabierowskiego. Serdecznie Pana witamy, 

Panie Prezydencie. To miło, że uczestniczy Pan w tak ważnym wydarzeniu. Jestem 

przekonany, że lubuskie samorządy szczebla podstawowego będą odgrywać istotną 

rolę w rozwoju Ziemi Lubuskiej, tak jak istotną rolę odgrywać będą również 

samorządy powiatowe. Jestem przekonany, że reforma z 5 czerwca 1998 roku - 

zarówno ta o samorządzie powiatowym, jak i przede wszystkim ta, która wywołała 

samorząd szczebla wojewódzkiego - ukształtowała na nowo przyszłość państwa 

polskiego, pozwoliła w sposób zdecydowanie racjonalniejszy adresować pomoc 

publiczną na rzecz rozwoju państwa polskiego. To także element integracji Polski z 

Unią Europejską. To także konieczność dostosowania struktur państwa do realizacji 

polityki intraregionalnej, wewnątrz regionalnej, która jest możliwa przede wszystkim 

dzięki temu, że region to autonomiczna struktura ze swymi władzami: zarówno tymi 

uchwałodawczymi, jak i wykonawczymi, i aparatem administracyjnym, który stanowi 

samorząd, Urząd Marszałkowski Województwa Lubuskiego. W mojej ocenie okresem 

przełomowym było przystąpienie Polski do Unii Europejskiej 1 maja 2004 roku, 

upodmiotowienie polskich regionów i możliwość realizacji polityki regionalnej dzięki 

interwencji europejskiej. Początkowo były to symboliczne pieniądze, bo ci z Państwa, 

którzy pamiętają pierwszą niepełną perspektywę 2004-2006, wiedzą, że była to 

namiastka polityki regionalnej. Realizował ją samorząd na podstawie 

Zintegrowanego Programu Operacyjnego Rozwoju Regionalnego, a województwo 

lubuskie dysponowało zaledwie 82,5 mln euro. Dzisiaj Polska w Unii Europejskiej 

skróciła dystans do najbardziej rozwiniętych krajów wspólnoty. Przypomnę: w 1999 

roku PKB per capita wynosił 39% średniej europejskiej, dzisiaj blisko 82%. To 

pokazuje, jak wszyscy razem wykonaliśmy ciężką pracę na rzecz doganiania Unii 

Europejskiej, a zamożność Polek i Polaków zdecydowanie wzrosła. To dzięki 

Państwa determinacji, pasji, mądrości, będziemy mogli w dalszym ciągu 

kontynuować wzrost Ziemi Lubuskiej i Polski - silnej Ziemi Lubuskiej, bezpiecznej 

Ziemi Lubuskiej, mądrej, przewidywalnej, bezpiecznej w Polsce, w Unii Europejskiej. 

Proszę nie zapominać nigdy o tym, że realizujecie Państwo misję publiczną w 

interesie opinii publicznej i dla mieszkańców Ziemi Lubuskiej. Trzymam za 
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wszystkich Państwa gorąco kciuki, życzę mądrych, dobrych decyzji, które skutkować 

będą trwałym rozwojem Ziemi Lubuskiej. Bardzo dziękuję. 

Radna Irena Osos: Dziękuję, Panie Ministrze. Informuję, że zawiązały się 3 kluby 

radnych: Klub Radnych Koalicji Obywatelskiej, drugi klub - Trzecia Droga PSL-

PL2050 i trzeci klub - Prawo i Sprawiedliwość. Dziękuję bardzo. Od tej chwili 

możecie Państwo wykonywać obowiązki wynikające z mandatu Radnego 

Województwa Lubuskiego. Przystępujemy do realizacji porządku obrad dzisiejszej 

sesji. Szanowni Państwo Radni, głosowania odbędą się przy wykorzystaniu systemu 

radni.info. Bardzo proszę, aby w czasie sesji Sejmiku nie wylogowywać się z 

systemu. Szanowni Państwo Radni, przechodzimy do sprawdzenia obecności. 

Proszę przejść do okna, w którym mają Państwo otwarty system do głosowania. 

Rozpoczynam sprawdzanie obecności. Proszę kliknąć pole „kworum”. Dziękuję 

bardzo. Stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa Lubuskiego na sesji 

obecnych jest 30, wobec czego Sejmik władny jest do podejmowania prawomocnych 

uchwał. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Punkt 4. 

Uchwalenie porządku obrad sesji. 

Radna Irena Osos: Panie i Panowie Radni, otrzymaliście Państwo zawiadomienie o 

sesji wraz z postanowieniem Komisarza Wyborczego, projektami uchwał i Statutem 

Województwa Lubuskiego. Materiały i projekty uchwał, będące przedmiotem sesji, 

dostępne są w systemie radni.info. Szanowni Państwo, informuję, że chęć zabrania 

głosu będzie możliwa w momencie zarządzenia przeze mnie dyskusji. Jeżeli wyrażą 

Państwo chęć zabrania głosu, proszę kliknąć w pole „zabierz głos”. Głos będzie 

udzielony zgodnie z kolejnością zgłaszania. Jeżeli chcą Państwo zgłosić „wniosek 

formalny” bądź zabrać głos „ad vocem” w czasie dyskusji, proszę kliknąć w 

odpowiednie pole. Zabrać głos mogą Państwo dwukrotnie w jednej sprawie. Czas 

jednej wypowiedzi to maksymalnie 2 minuty. Czy mają Państwo wnioski do porządku 

obrad sesji? Pan Marek Halasz. Proszę o zabranie głosu. 
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Zawiadomienie o zwołaniu sesji wraz z postanowieniem Komisarza Wyborczego oraz 

porządkiem obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Przewodniczący Klubu Radnych Trzecia Droga PSL-PL2050 Marek Halasz: Pani 

Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku, jako Przewodniczący Klubu Trzeciej Drogi, 

wnoszę wniosek formalny o 30 minut przerwy. 

Radna Irena Osos: Ogłaszam 30-minutową przerwę. Wracamy o godzinie 14:00. 

przerwa 

Radna Irena Osos: Wznawiam obrady. Jeżeli chodzi o głosowania, wygląda to 

następująco: w momencie zarządzenia przeze mnie głosowania na ekranie 

wyświetlać się będzie temat, który będziemy głosować oraz podświetloną się pola 

wyboru: „za/przeciw/wstrzymaj się”. Klikając w odpowiednie pole, oddają Państwo 

głos. 

Punkt 5. 

Wybór przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

Radna Irena Osos: Projekt uchwały został zamieszczony w systemie radni.info i 

przesłany e-mailem. Przypominam, że Sejmik Województwa Lubuskiego wybiera 

Przewodniczącego Sejmiku w głosowaniu tajnym, bezwzględną większością głosów 

w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Sejmiku. Zanim przystąpimy do 

wyboru Przewodniczącego Sejmiku, zarządzam wybór Komisji Skrutacyjnej. Proszę 

o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji Skrutacyjnej do przeprowadzenia 

głosowań tajnych w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Lubuskiego i wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

Proponuję zgłaszanie po jednym przedstawicielu z każdego klubu radnych. Klub 

Koalicja Obywatelska. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Radny Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Chciałbym w imieniu klubu na 

członka Komisji Skrutacyjnej zgłosić Pana Sławomira Kotylaka. 

Radna Irena Osos: Polskie Stronnictwo Ludowe i Trzecia Droga Polska 2050? 



10 

 

 

Przewodniczący Klubu Radnych Trzecia Droga PSL-PL2050 Marek Halasz: Pani 

Przewodnicząca, w imieniu Klubu Trzeciej Drogi zgłaszam moją osobę. 

Radna Irena Osos: Poproszę o zgłoszenie z Klubu Prawa i Sprawiedliwości. 

Przewodnicząca Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Małgorzata Barbara 

Gośniowska-Kola: W imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam Pana 

Zbigniewa Kościka. 

Radna Irena Osos: Czy kandydaci wyrażają zgodę na pracę w Komisji 

Skrutacyjnej? Pan Sławomir Kotylak - czy wyraża? 

Radny Sławomir Rafał Kotylak: Pani Przewodnicząca, wyrażam zgodę. 

Radna Irena Osos: Dziękuję bardzo. Pan Marek Halasz. 

Przewodniczący Klubu Radnych Trzecia Droga PSL-PL2050 Marek Halasz: Tak, 

wyrażam zgodę. 

Radna Irena Osos: Pan Zbigniew Kościk? 

Radny Zbigniew Kościk: Tak. 

Radna Irena Osos: Dziękuję bardzo. Skład Komisji Skrutacyjnej poddaję pod 

głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za wyborem Komisji Skrutacyjnej w 

wymienionym składzie? Proszę o głosowanie. 

Za: 30, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania Sejmik dokonał wyboru Komisji Skrutacyjnej. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

Radna Irena Osos: Proszę Komisję Skrutacyjną o zajęcie miejsc przy stoliku Komisji 

Skrutacyjnej i ukonstytuowanie się. Państwa Radnych proszę o zgłaszanie 

kandydatów na Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. Pan Radny 

Ciemnoczołowski Sebastian? 

Radny Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: W imieniu Klubu Koalicji 

Obywatelskiej chciałbym zgłosić na Przewodniczącą Sejmiku Województwa 

Lubuskiego kandydaturę Pani Anny Synowiec. Dziękuję. 
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Radna Irena Osos: Dziękuję bardzo. Czy jeszcze są jakieś kandydatury? Nie widzę. 

Czy Pani Anna Synowiec wyraża zgodę na kandydowanie? 

Radna Anna Synowiec: Tak, wyrażam zgodę. 

Radna Irena Osos: Dziękuję bardzo. Zamykam listę kandydatów na 

Przewodniczącego Sejmiku. Kandydatkę na Przewodniczącą Sejmiku proszę o 

zaprezentowanie się. 

Radna Anna Synowiec: Szanowni Państwo, z wielką przyjemnością wysłuchałam, 

że klub, w którym jestem od 9 lat, Klub Koalicji Obywatelskiej, obdarzył mnie wielkim 

zaufaniem, zgłaszając moją kandydaturę na Przewodniczącą Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. Jest to wielkie wyróżnienie. Bardzo dziękuję. Liczę oczywiście na 

wsparcie wszystkich Państwa Radnych. Będę Państwa chciała łączyć, nie dzielić. 

Myślę, że to jest takie wielkie nowe otwarcie, że ciąży na nas wielka 

odpowiedzialność, bo możemy tutaj wspólnie razem zrobić wielkie rzeczy. Liczę na 

konstruktywną krytykę i współpracę ponad podziałami. Myślę, że poznaliśmy się 

przez te 9 lat i wiedzą Państwo o mnie już wiele. Mogę oczywiście powiedzieć o tym, 

że mam wykształcenie wyższe. Jestem czynnie wykonującym zawód adwokatem. 

Jestem z wyboru gorzowianką, ale proszę mnie nie łączyć z wojną północ - południe. 

Jestem tutaj po to, żeby Państwa łączyć. Liczę na poparcie, ale oczywiście proszę 

zagłosować wedle swojego sumienia. Bardzo dziękuję. 

Radna Irena Osos: Dziękuję bardzo, Pani Radna. Czy Państwo Radni mają pytania 

do kandydatki? Nie widzę. Dziękuję bardzo. Proszę Komisję Skrutacyjną o 

przygotowanie kart do głosowania. Przewodniczącego/Przewodniczącą Komisji 

Skrutacyjnej proszę o przedstawienie Regulaminu głosowania w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Sławomir Rafał Kotylak odczytuje Regulamin 

głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. 

Regulamin stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

Radna Irena Osos: Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do przedstawionego 

Regulaminu głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku 
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Województwa Lubuskiego? Nie widzę. Proszę Komisję Skrutacyjną o powrót na 

swoje miejsca w celu zagłosowania nad przyjęciem regulaminu. Poddaję pod 

głosowanie Regulamin głosowania w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku 

Województwa Lubuskiego.  

Za: 30, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania regulamin został przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 7 go protokołu.  

Radna Irena Osos: Komisję Skrutacyjną proszę o wydanie kart do głosowania, a 

następnie o przeprowadzenie głosowania.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Sławomir Rafał Kotylak: Szanowni 

Państwo, w chwili obecnej będę odczytywał w kolejności alfabetycznej nazwiska 

radnych. Bardzo proszę o podchodzenie tutaj do komisji, wypełnianie i wrzucanie 

kart do głosowania do urny. Jest zachowana możliwość ukrycia swojej decyzji za 

kontuarem, zatem bardzo proszę również z niego korzystać. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Sławomir Rafał Kotylak odczytuje w kolejności 

alfabetycznej listę radnych, radni potwierdzają odbiór karty podpisem na liście i 

oddają głos wrzucając kartę do urny, zgodnie z kolejnością wyczytywania. 

Lista radnych potwierdzająca odbiór kart do głosowania stanowi załącznik nr 8 do 

protokołu. 

Radna Irena Osos: Na czas ustalenia wyników głosowania ogłaszam 10-minutową 

przerwę. 

przerwa 

Radna Irena Osos: Wznawiam obrady. Proszę Przewodniczącego Komisji 

Skrutacyjnej o odczytanie Protokołu w sprawie wyboru Przewodniczącej Sejmiku 

Województwa Lubuskiego.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Sławomir Rafał Kotylak odczytuje Protokół 

Komisji Skrutacyjnej w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. 
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Przewodniczącą Sejmiku Województwa Lubuskiego w głosowaniu tajnym została 

wybrana Pani Anna Synowiec. 

Za: 30, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. 

Protokół stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

Radna Irena Osos: Proszę Komisję Skrutacyjną o powrót na swoje miejsca w celu 

zagłosowania nad projektem uchwały. Szanowni Państwo, czy do projektu uchwały 

ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Wobec braku uwag, projekt uchwały 

w sprawie wyboru Przewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego - druk nr 

1/24, poddaję pod głosowanie. Jeszcze Pan Bogusław Motowidełko? 

Radny Bogusław Motowidełko: Jestem „za”. 

Radna Irena Osos: Pan jest „za”, dobrze, odnotujemy. 

Za: 30, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania Przewodniczącą Sejmiku Województwa 

Lubuskiego VII kadencji 2024-2029 została Pani Anna Synowiec. Gratulujemy 

bardzo gorąco. Gratuluję wyboru i przekazuję prowadzenie dalszej części obrad Pani 

Ani. Dziękuję. Ogłaszam 5-minutową techniczną przerwę. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wznawiam obrady sesji. Z mojej strony 

Państwu bardzo dziękuję za tak duży kredyt zaufania. Jednogłośnie Państwo przyjęli 

moją kandydaturę, co jest dla mnie wielkim przywilejem i zobowiązaniem wobec 

Państwa, żeby tak, jak powiedziałam wcześniej, być dla Państwa też i wsparciem, 

ale żeby nas wszystkich tu połączyć, bo lubuskie jest najważniejsze. Postaram się 

oczywiście prowadzić obrady sprawnie. Moje doświadczenie w zakresie prowadzenia 

komisji sejmikowych pokazało radnym, którzy byli członkami Komisji Skrutacyjnej 

przede wszystkim, że możemy pracować sprawniej, będziemy się skupiać na 

merytoryce. W dniu dzisiejszym zgłaszam jednak wniosek o przerwanie sesji Sejmiku 

i kontynuowanie jej w dniu 13 maja 2024 roku - to jest, Szanowni Państwo, 

poniedziałek. Zgodnie z przepisami ten termin jest maksymalnie siedmiodniowy. Nie 
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będę nadużywała Państwa cierpliwości i tego przywileju przerwania sesji przez 

Przewodniczącego - to mogę Państwu obiecać. Natomiast zgodnie z przepisami 

oczywiście Państwo Radni powinni przegłosować ten wniosek. Ja go poddam pod 

głosowanie oczywiście. Czy Państwo mają jakieś pytania w tym zakresie? Dziękuję, 

nie widzę. Szanowni Państwo, przechodzimy wobec tego do głosowania. Poddaję 

pod głosowanie wniosek formalny o przerwanie sesji i kontynuowanie obrad w dniu 

13 maja 2024 roku. Pan Zbigniew Kościk. 

Radny Zbigniew Kościk: Jestem „za”.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dobrze. 

Za: 27, przeciw: 2, wstrzymało się: 1.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania sesja została przerwana i będzie 

kontynuowana w dniu 13 maja 2024 roku, godzina 11:00. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

przerwa w obradach do dnia 13 maja 2024 r., do godz. 11:00.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wznawiam, po przerwie, I inauguracyjną 

sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2024-2029, która rozpoczęła się w 

dniu 6 maja 2024 r.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec wita radnych i zaproszonych gości. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Informuję, iż na podstawie art. 21 ust. 

1a ustawy o samorządzie województwa, obrady Sejmiku Województwa są 

transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Nagrania obrad są udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu 

Marszałkowskiego i na stronie internetowej samorządu województwa. Szanowni 

Państwo Radni, przypomnę - głosowania odbędą się przy wykorzystaniu systemu 

radni.info. Bardzo proszę, aby w czasie sesji Sejmiku nie wylogowywać się z 

systemu. Przechodzimy wobec tego do sprawdzenia obecności. Proszę przejść do 

okna, w którym mają Państwo otwarty system radni.info. Rozpoczynam sprawdzanie 

obecności. Proszę kliknąć w pole „kworum”. Stwierdzam, że na stan 30 Radnych 

Województwa Lubuskiego na sesji obecnych jest 29 radnych, wobec czego Sejmik 

władny jest do podejmowania prawomocnych uchwał. Szanowni Państwo, 
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przypomnę, że chęć zabrania głosu będzie możliwa w momencie zarządzenia przeze 

mnie dyskusji. Jeżeli wyrażą Państwo chęć zabrania głosu, proszę kliknąć w pole 

„zabierz głos”. Głos będzie udzielony zgodnie z kolejnością zgłaszania. Jeżeli chcą 

Państwo zgłosić „wniosek formalny” bądź zabrać głos „ad vocem” w czasie dyskusji, 

proszę kliknąć w odpowiednie pole. Mogą Państwo zabrać głos dwukrotnie w jednej 

sprawie w czasie jednej wypowiedzi maksymalnie dwuminutowej. Głosowania 

wyglądają w następujący sposób: w momencie zarządzenia przeze mnie głosowania 

na ekranie wyświetlać się będzie temat, który będziemy głosować oraz podświetloną 

się pola wyboru: „za/przeciw/wstrzymaj się”. Klikając w odpowiednie pole, oddają 

Państwo głos. Szanowni Państwo, sesja została przerwana po zakończeniu 

procedowania punktu 5, przed punktem 6 porządku obrad. Przechodzimy wobec 

tego do realizacji punktu 6 porządku obrad. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

Punkt 6. 

Wybór wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Przypominam, że Sejmik Województwa 

Lubuskiego wybiera ze swojego grona nie więcej niż trzech Wiceprzewodniczących 

Sejmiku w głosowaniu tajnym, bezwzględną większością głosów, w obecności co 

najmniej połowy ustawowego składu Sejmiku. Zanim przystąpimy do wyboru 

Wiceprzewodniczących Sejmiku, zarządzam wybór Komisji Skrutacyjnej. Proszę o 

zgłoszenie kandydatów na członków Komisji Skrutacyjnej. Proponuję zgłaszanie po 

jednym przedstawicielu z każdego klubu. 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej Hubert Edward 

Harasimowicz: Pani Przewodnicząca, w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej 

zgłaszam kandydaturę Tomasza Gierczaka. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy Pan Tomasz Gierczak wyraża 

zgodę? 

Radny Tomasz Marek Gierczak: Tak, wyrażam zgodę. 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Proszę, Pani Radna 

Gośniowska-Kola. 

Przewodnicząca Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Małgorzata Barbara 

Gośniowska-Kola: W imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam Pana 

Zbigniewa Kościka. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy Pan Radny Zbigniew Kościk 

wyraża zgodę?  

Radny Zbigniew Kościk: Tak. 

Przewodniczący Klubu Radnych Trzecia Droga PSL-PL2050 Marek Halasz: Pani 

Przewodnicząca, w imieniu Trzeciej Drogi zgłaszam siebie. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wobec tego, czy Pan Radny wyraża 

zgodę na udział w komisji? 

Przewodniczący Klubu Radnych Trzecia Droga PSL-PL2050 Marek Halasz: Jak 

najbardziej. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję bardzo. Wobec tego skład 

Komisji Skrutacyjnej poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za 

wyborem Komisji Skrutacyjnej w składzie: Pan Tomasz Gierczak, Pan Marek Halasz i 

Pan Zbigniew Kościk? Proszę o głosowanie. 

Za: 29, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania Sejmik dokonał wyboru Komisji Skrutacyjnej. 

Proszę Komisję Skrutacyjną o zajęcie miejsc przy stoliku Komisji Skrutacyjnej i 

ukonstytuowanie się. Proszę jednocześnie o zgłaszanie kandydatów na 

Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego. Pani Radna 

Gośniowska-Kola, proszę. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

Przewodnicząca Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Małgorzata Barbara 

Gośniowska-Kola: W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam 

Panią Elżbietę Płonkę. 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy Pani Radna Elżbieta Płonka 

wyraża zgodę?  

Radna Elżbieta Teresa Płonka: Tak.  

Radna Elżbieta Olga Polak: W imieniu Klubu Radnych Trzeciej Drogi zgłaszam 

Annę Chinalską i Edwarda Fedko. Mamy oświadczenie o wyrażeniu zgody. Dziękuję. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Ja zaraz poinformuję Państwa. Czy 

Pani Anna Chinalska wyraża zgodę? 

Radna Anna Chinalska: Tak, wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Jednocześnie informuję, że 

do Biura Sejmiku wpłynęło oświadczenie Edwarda Fedko, które w tej chwili 

odczytam: „Niniejszym oświadczam, iż wyrażam zgodę na objęcie funkcji 

Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Lubuskiego w kadencji 2024-2029”. 

Pismo jest podpisane przez Pana Radnego Edwarda Fedko, także przyjmuję - mamy 

skonsultowaną tę sytuację z Biurem Prawnym w Sejmiku, że takie oświadczenie jest 

skuteczne, wobec tego przyjmuję, że zostało złożone przez Pana Radnego. 

Zamykam listę kandydatów na Wiceprzewodniczących Sejmiku. Czy Państwo Radni 

mają pytania do kandydatów? Nie widzę. Proszę Komisję Skrutacyjną o 

przygotowanie kart do głosowania. Czy komisja ustaliła już kto będzie 

Przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej? Proszę wobec tego Przewodniczącego 

Komisji Skrutacyjnej bądź Przewodniczącą Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie 

Regulaminu głosowania w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku 

Województwa Lubuskiego. 

Oświadczenie Radnego stanowi załącznik nr 15 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje Regulamin 

głosowania w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa 

Lubuskiego. 

Regulamin stanowi załącznik nr 16 do protokołu.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Przewodniczący. Czy 

ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do przedstawionego Regulaminu głosowania w 
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sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego? Nie 

widzę. Proszę wobec tego Komisję Skrutacyjną o powrót na swoje miejsca w celu 

zagłosowania nad przyjęciem regulaminu. Poddaję pod głosowanie Regulamin 

głosowania w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa 

Lubuskiego.  

Za: 29, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania regulamin został przyjęty. 

Komisję Skrutacyjną proszę o wydanie kart do głosowania, a następnie  o 

przeprowadzenie głosowania.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje w kolejności 

alfabetycznej listę radnych, radni potwierdzają odbiór karty podpisem na liście i 

oddają głos wrzucając kartę do urny, zgodnie z kolejnością wyczytywania. 

Lista radnych potwierdzająca odbiór kart do głosowania stanowi załącznik nr 18 do 

protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Na czas ustalania wyników głosowania 

ogłaszam przerwę w obradach. 

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wznawiam obrady. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej Pana Radnego Tomasza Gierczaka o 

odczytanie Protokołu w sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku 

Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje Protokół w 

sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

Wiceprzewodniczącymi Sejmiku Województwa Lubuskiego w głosowaniu tajnym 

zostali wybrani: Anna Chinalska, Elżbieta Teresa Płonka, Edward Jan Fedko.  

Za: 29, przeciw: 0, wstrzymało się: 0. 

Protokół stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Bardzo dziękuję, Panie 

Przewodniczący. Pozostało nam jeszcze przegłosować uchwałę. Wobec tego proszę 

Komisję Skrutacyjną o powrót na swoje miejsca w celu zagłosowania nad projektem 

uchwały. Projekt uchwały znajduje się w systemie. Odczytam treść uchwały w 

sprawie wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje projekt uchwały w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 20 do protokołu.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy Państwo Radni mają uwagi do 

tego projektu uchwały? Nie widzę. Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie 

wyboru Wiceprzewodniczących Sejmiku Województwa Lubuskiego - druk nr 2/24, 

poddaję pod głosowanie. Pan Radny Sławomir Kotylak. 

Radny Sławomir Rafał Kotylak: Jestem „za”. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Uchwała została przyjęta. 

Za: 28, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania Wiceprzewodniczącymi Sejmiku Województwa 

Lubuskiego VII kadencji 2024-2029 zostali: Pani Elżbieta Płonka, Pani Anna 

Chinalska oraz Pan Edward Fedko. 

Gratuluję wyboru i zapraszam do zajęcia miejsc przy stoliku Prezydium. Bardzo jest 

mi miło powitać Panie Radne w Prezydium. Zdecydowanie w tym organie jest 

większość kobiet, jak Państwo widzą. Dzisiaj nie ma obecnego Pana 

Wiceprzewodniczącego Edwarda Fedko. Pan Radny Marek Halasz prosi o głos. 

Proszę, Panie Radny. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

Przewodniczący Klubu Radnych Trzecia Droga PSL-PL2050 Marek Halasz: Pani 

Przewodnicząca, w imieniu Klubu Radnych Trzeciej Drogi wnoszę o 1,5 godziny 

przerwy. Jest to wniosek formalny naszego klubu.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Pan Radny Tadeusz Ardelli, proszę. 
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Radny Tadeusz Ardelli: Nie wiem czy ja dobrze zrozumiałem – 1,5 godziny 

przerwy? Pani Przewodnicząca, mieliśmy jakieś standardy sobie poustalać, uważam, 

że 1,5 godziny przerwy to jest za dużo. Po to był ten tydzień czasu, żeby sobie 

ustalać, a nie teraz znowu przepychać się.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Przepraszam, ja Pana Radnego 

uspokoję. Dlatego, że w związku z tym, że 20 maja nie odbędzie się sesja Sejmiku, 

która była zaplanowana zgodnie z harmonogramem, z uwagi na problemy natury 

formalnej - w związku z tym, że siedmiodniowy termin jest wiążący, żeby uprzedzić 

radnych o porządku posiedzenia Sejmiku – chciałabym  zrobić wszystko, żeby udało 

nam się wypracować porozumienie w zakresie komisji również. Więc to jest ta 

przerwa, która na pewno pomoże też radnym z Pana klubu być 

usatysfakcjonowanym tym, że dzisiaj możemy ewentualnie popracować też nad 

składami komisji, dobrze? Po to też ta przerwa. Ja uspokajam. Na pewno będziemy 

procedowali sprawnie – tak, jak obiecałam. Proszę się źle nie nastawiać. Proszę dać 

nam szansę. 

Radny Tadeusz Ardelli: Ale jak mam się źle nie nastawiać, jak robimy znowu to 

samo? Co to znaczy 1,5 godziny przerwy? 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Ja wyjaśnię Panu Radnemu, że w 

zasadzie wyczerpujemy porządek posiedzenia, a chciałabym ewentualnie - nie 

uprzedzając - zapowiedzieć, że na tej sesji Sejmiku chcemy uregulować też kwestie 

komisji. Wobec tego jesteśmy też technicznie zobligowani do tego, żeby przygotować 

ewentualnie takie rozszerzenie, dobrze? 

Radny Tadeusz Ardelli: Ale dlaczego 1,5 godziny? 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Nie będę w tej chwili licytowała się z 

Panem Radnym Halaszem, który taką propozycję złożył. Ja ją przyjmuję w tej chwili. 

Radny Tadeusz Ardelli: A jakby podał 8 godzin? Pani akceptuje wszystkie 

propozycje? 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Ja rozumiem, że Pan Radny chce 

uzyskać jak najwięcej głosu na tej sesji. Obiecuję, że w sprawach różnych Pan 

Radny będzie mógł poruszyć te tematy, ale w tej chwili zmierzam do tego, żebyśmy 
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procedowali sprawnie i żebyśmy mogli powołać komisje. I w tej chwili zamykam 

dyskusję. Zarządzam 1,5 godziny przerwy. Dziękuję. 

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Bardzo dziękuję Państwu za 

cierpliwość, proszę zająć miejsca. Wznawiam sesję Sejmiku. Jesteśmy w punkcie - 

już zakończonym - punkcie 6. Komisja Skrutacyjna rozwiązała się. Do głosu zgłasza 

się Pan Radny Hubert Harasimowicz. 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej Hubert Edward 

Harasimowicz: Pani Przewodnicząca, wnoszę o rozszerzenie porządku obrad o 

punkt 6.1. - Wybór Marszałka Województwa Lubuskiego. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Radny. Szanowni 

Państwo, na wniosek Pana Huberta Harasimowicza - Przewodniczącego Klubu 

Radnych Koalicji Obywatelskiej, proponuję rozszerzenie porządku obrad o punkt 6.1. 

- Wybór Marszałka Województwa Lubuskiego. Poddaję pod głosowanie rozszerzenie 

porządku obrad sesji Sejmiku o punkt 6.1. - Wybór Marszałka Województwa 

Lubuskiego. Pan Radny Bogusław Motowidełko. 

Radny Bogusław Motowidełko: Jestem „za”. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dobrze, doliczę wobec tego jeden głos. 

Za: 29, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został 

rozszerzony o punkt 6.1.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

Punkt 6.1. 

Wybór Marszałka Województwa Lubuskiego. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Przypominam, że Sejmik Województwa 

Lubuskiego wybiera Marszałka Województwa Lubuskiego w głosowaniu tajnym, 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu Sejmiku. Zanim przystąpimy 

do wyboru Marszałka Województwa, zarządzam wybór Komisji Skrutacyjnej. Proszę 
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o zgłaszanie kandydatów na członków Komisji Skrutacyjnej. Proponuję zgłaszanie po 

jednym przedstawicielu z każdego klubu. Pani Radna Gośniowska-Kola, proszę. 

Przewodnicząca Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Małgorzata Barbara 

Gośniowska-Kola: W imieniu Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość zgłaszam 

Pana Zbigniewa Kościka. 

Wicemarszałek (Radny) Zbigniew Jan Kołodziej: W imieniu Klubu Trzecia Droga 

zgłaszam Marka Halasza. 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej Hubert Edward 

Harasimowicz: W imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej zgłaszam Tomasza 

Gierczaka. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Czy Pan Zbigniew Kościk 

wyraża zgodę?  

Radny Zbigniew Kościk: Tak. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Pan Radny Marek Halasz?  

Radny Marek Halasz: Tak. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Pan Radny Tomasz Gierczak? 

Radny Tomasz Marek Gierczak: Tak. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Skład Komisji Skrutacyjnej 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za wyborem Komisji 

Skrutacyjnej w składzie: Zbigniew Kościk, Marek Halasz i Tomasz Gierczak? Proszę 

o głosowanie. 

Za: 29, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania Sejmik dokonał wyboru Komisji Skrutacyjnej. 

Proszę Komisję Skrutacyjną o zajęcie miejsc przy stoliku Komisji Skrutacyjnej i 

ukonstytuowanie się, a Państwa Radnych proszę o zgłaszanie kandydatów na 

Marszałka Województwa Lubuskiego. Pan Radny Hubert Harasimowicz, proszę. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 
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Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej Hubert Edward 

Harasimowicz: Zgłaszam kandydaturę Pana Marcina Jabłońskiego. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy Pan Radny Marcin Jabłoński 

wyraża zgodę na kandydowanie? 

Marszałek Marcin Artur Jabłoński: Tak, wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Bardzo dziękuję. Innych zgłoszeń nie 

widzę. Zamykam listę kandydatów na Marszałka Województwa Lubuskiego. Czy 

Państwo Radni mają pytania do kandydata - Pana Radnego Marcina Jabłońskiego? 

Nie widzę. Wobec tego proszę Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do 

głosowania. Czy Komisja Skrutacyjna ukonstytuowała się i wybrała 

Przewodniczącego Komisji? Jeżeli tak, to bardzo proszę Pana Przewodniczącego o 

przedstawienie Regulaminu głosowania w sprawie wyboru Marszałka Województwa 

Lubuskiego.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje Regulamin 

głosowania w sprawie wyboru Marszałka Województwa Lubuskiego. 

Regulamin stanowi załącznik nr 24 do protokołu.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Przewodniczący. 

Proszę Komisję Skrutacyjną o powrót na swoje miejsca w celu zagłosowania nad 

przyjęciem regulaminu. Poddaję pod głosowanie Regulamin głosowania w sprawie 

wyboru Marszałka Województwa Lubuskiego.  

Za: 29, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania regulamin został przyjęty. 

Komisję Skrutacyjną proszę o wydanie kart do głosowania, następnie o 

przeprowadzenie głosowania. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

Członek Komisji Skrutacyjnej Marek Halasz odczytuje listę radnych, radni 

potwierdzają odbiór karty podpisem na liście i oddają głos wrzucając kartę do urny, 

zgodnie z kolejnością wyczytywania. 
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Lista radnych potwierdzająca odbiór kart do głosowania stanowi załącznik nr 26 do 

protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Na czas ustalenia wyników głosowania 

ogłaszam przerwę w obradach.  

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wznawiam obrady. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie Protokołu w sprawie wyboru 

Marszałka Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje Protokół w 

sprawie wyboru Marszałka Województwa Lubuskiego. 

Marszałkiem Województwa Lubuskiego w głosowaniu tajnym został wybrany Pan 

Marcin Artur Jabłoński.  

Za: 19, przeciw: 10, wstrzymało się: 0. 

Protokół stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Przewodniczący. 

Proszę Komisję Skrutacyjną o powrót na swoje miejsca w celu zagłosowania nad 

projektem uchwały. Odczytam projekt uchwały. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje projekt uchwały w sprawie 

wyboru Marszałka Województwa Lubuskiego. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 28 do protokołu.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy to projektu uchwały ktoś z Państwa 

Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Projekt uchwały w sprawie wyboru 

Marszałka Województwa Lubuskiego - druk nr 3/24, poddaję pod głosowanie.  

Za: 28, przeciw: 0, wstrzymało się: 1.   

Stwierdzam, że uchwała została podjęta.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania Marszałkiem Województwa Lubuskiego VII 

kadencji 2024-2029 został Pan Marcin Jabłoński. 

O głos poprosił Pan Marszałek Województwa Marcin Jabłoński. Proszę bardzo, 
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Panie Marszałku. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 29 do protokołu.  

Marszałek Marcin Artur Jabłoński: Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo 

Radni, Dostojni Goście, bardzo dziękuję Państwu za cierpliwość, bo trochę zajęło 

nam czasu doprowadzenie do tej chwili. Jestem niezwykle rad i czuję ogromne 

wzruszenie, wdzięczność i ogrom tego wyzwania. Bardzo dziękuję wszystkim 

osobom, które zaufały mi i wypracowały rekomendację dla mnie do tej funkcji. 

Bardzo dziękuję mojemu środowisku politycznemu, członkom, sympatykom Platformy 

Obywatelskiej i Przewodniczącemu regionu - Panu Waldemarowi Sługockiemu, Panu 

Posłowi, Panu Ministrowi. Dziękuję wszystkim Radnym Klubu Koalicji Obywatelskiej i 

wszystkim Radnym i Zarządowi Klubu koalicyjnego Trzeciej Drogi Polskiego 

Stronnictwa Ludowego i partii Polska 2050. Dziękuję za uzgodnienia, które 

zawarliśmy. Mam nadzieję, że to przymierze będzie pozwalać nam na zrobienie 

bardzo wielu dobrych rzeczy dla województwa lubuskiego w następnych latach. 

Zapewniam Państwa, że z wielką pasją, zaangażowaniem, determinacją, przy 

gotowości do współpracy ze wszystkimi, którzy chcieliby dobra dla naszego regionu, 

będę robił wszystko, żebyśmy wykorzystali te szanse, jakie stoją przed nami w 

najbliższych latach. Bardzo dziękuję. Deklaruję współpracę wszystkim tym, którzy 

będą chcieli tej współpracy także ode mnie. Wszystkiego dobrego życzę 

województwu lubuskiemu. Dziękuję wszystkim Państwu, którzy zechcieliście 

kibicować nam w tych chwilach. Pozdrawiam serdecznie wszystkich mieszkańców 

województwa lubuskiego i zrobimy wszystko, żebyście Państwo ani przez moment 

nie poczuli się zawiedzeni. Dziękuję bardzo. 

Pani Przewodnicząca, chciałem prosić o poszerzenie porządku obrad dzisiejszej 

sesji o powołanie Wicemarszałków i członków Zarządu Województwa Lubuskiego.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Szanowni Państwo, w 

związku z wnioskiem Pana Marszałka Marcina Jabłońskiego w celu zapewnienia 

prawidłowego funkcjonowania samorządu województwa, proponuję rozszerzenie 

porządku obrad o punkt 6.2. - Wybór Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i 

członków Zarządu Województwa Lubuskiego. Poddaję pod głosowanie rozszerzenie 

porządku obrad sesji o punkt 6.2. - Wybór Wicemarszałków Województwa 

Lubuskiego i członków Zarządu Województwa Lubuskiego.  
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Za: 28, przeciw: 1, wstrzymało się: 0.   

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został 

rozszerzony o punkt 6.2. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

Punkt 6.2. 

Wybór Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i członków Zarządu 

Województwa Lubuskiego. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Przypominam, że Sejmik wybiera 

Wicemarszałków oraz pozostałych członków Zarządu na wniosek Marszałka zwykłą 

większością głosów w obecności co najmniej połowy ustawowego składu Sejmiku, w 

głosowaniu tajnym. Zanim przystąpimy do wyboru Wicemarszałków i członków 

Zarządu, zarządzam wybór Komisji Skrutacyjnej. Proszę o zgłaszanie kandydatów 

na członków Komisji Skrutacyjnej. Proponuję zgłaszanie po jednym przedstawicielu z 

każdego klubu. Pani Radna Gośniowska-Kola, proszę. 

Przewodnicząca Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Małgorzata Barbara 

Gośniowska-Kola: Zgłaszam w imieniu Klubu Prawo i Sprawiedliwość Pana 

Zbigniewa Kościka. 

Wicemarszałek (Radny) Zbigniew Jan Kołodziej: W imieniu Trzeciej Drogi 

zgłaszam Marka Halasza. 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej Hubert Edward 

Harasimowicz: Klub Koalicji Obywatelskiej: Tomasz Gierczak. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Czy Pan Zbigniew Kościk 

wyraża zgodę?  

Radny Zbigniew Kościk: Tak. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Radny. Czy Pan Marek 

Halasz wyraża zgodę?  

Radny Marek Halasz: Tak.  
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Pan Radny Tomasz Gierczak 

- czy wyraża zgodę?  

Radny Tomasz Gierczak: Tak.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Skład Komisji Skrutacyjnej 

poddaję pod głosowanie. Kto z Państwa Radnych jest za wyborem Komisji 

Skrutacyjnej w składzie: Zbigniew Kościk, Marek Halasz, Tomasz Gierczak? Proszę 

o głosowanie.  

Za: 29, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.   

Stwierdzam, że w wyniku głosowania Sejmik dokonał wyboru Komisji Skrutacyjnej. 

Proszę Komisję Skrutacyjną o zajęcie miejsc przy stoliku Komisji Skrutacyjnej i 

ukonstytuowanie się. O zabranie głosu i zaproponowanie Sejmikowi kandydatów na 

Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i członków Zarządu Województwa 

Lubuskiego proszę Pana Marcina Jabłońskiego - Marszałka Województwa 

Lubuskiego. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

Marszałek Marcin Artur Jabłoński: Pani Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku, 

Szanowni Państwo, chciałbym przedstawić propozycję składu Zarządu Województwa 

Lubuskiego na kolejną kadencję. Do funkcji Wicemarszałka proponuję Pana 

Sebastiana Sylwestra Ciemnoczołowskiego. Sebastian Ciemnoczołowski, radny 

wielu kadencji Sejmiku Województwa Lubuskiego, znany samorządowiec, człowiek, z 

którym współpracowałem w minionych latach w różnych rolach, w różnych miejscach, 

w różnej postaci. Przewodniczący Klubu Koalicji Obywatelskiej w poprzedniej 

kadencji, Burmistrz, Prezes spółek, osoba o dużym doświadczeniu, różnorodnej 

aktywności. W ostatnich latach odpowiedzialny za rozwój Szpitala Wojewódzkiego w 

Zielonej Górze, z bogatym przygotowaniem, wykształceniem formalnym, które z 

pewnością ułatwi mu wykonywanie tej funkcji. Osoba, którą darzę sympatią i na 

współpracę, z którą bardzo się cieszę. Proszę Państwa o poparcie dla kandydatury 

Sebastiana Ciemnoczołowskiego. Drugą osobą, którą zgłaszam do funkcji 

Wicemarszałka Województwa Lubuskiego jest mój kolega z Zarządu, z którym 

pracowaliśmy w ostatnich kilku miesiącach. Również dobrze znana mi osoba, radny 

poprzedniej kadencji, zaangażowany od wielu lat samorządowiec, działacz 
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społeczny. Legendarne są zasługi Grzegorza Potęgi, jeśli chodzi o polską 

koszykówkę i środowisko filmowe. Osoba niezwykle sympatyczna o wielkiej empatii i 

uroku osobistym. Mam nadzieję, że będzie bardzo mocnym członkiem nowej ekipy, 

nowego Zarządu Województwa Lubuskiego. Do funkcji członka Zarządu zgłaszam 

kolegę Zbigniewa Kołodzieja, przedstawiciela Klubu Trzecia Droga, 

rekomendowanego przez swój klub. Zbigniew Kołodziej był także członkiem Zarządu 

w ostatnich miesiącach, po zmianach, jakie nastąpiły w ubiegłym roku. Również 

doświadczony samorządowiec, radny, działacz społeczny, działacz środowiska 

rolniczego, osoba z dużym doświadczeniem życiowym, powszechnie szanowany 

ludowiec, bardzo zaangażowany w swoje zadania. Z wielką determinacją 

podejmował wysiłki, by szybko objąć skutecznie i prawidłowo wykonywać zadania 

Wicemarszałka Województwa w tej minionej kadencji. Bardzo dobrze się z tej roli 

wywiązał. W związku z tym ta rekomendacja naszego koalicjanta nie budzi żadnych 

moich wątpliwości. Do funkcji piątego członka Zarządu proponuję Pana Jacka 

Urbańskiego. Również osoba o dużym doświadczeniu życiowym, zawodowym. 

Znanego w ostatnich latach jako dyrektora bardzo istotnego dla naszego regionu, dla 

naszej tożsamości regionalnej - Centrum Produktu Regionalnego. Organizator wielu 

skomplikowanych wyjazdów w różne części świata po to, żeby pokazać i zachwycić 

wszystkim tym, co mamy dobrego, jeśli chodzi o dobra kulinarne, produkty 

regionalne w województwie lubuskim. A wcześniej - przez ponad 20 lat, jeśli dobrze 

policzyłem - Prezes Zarządu i członek Zarządu Zielonogórskiego Rynku Rolno-

Towarowego, również osoba bardzo związana i doświadczona w tym środowisku, o 

dużym dorobku, który z pewnością będzie pomagał nam we właściwym wykonywaniu 

obowiązków nowego Zarządu. Proszę Państwa o przyjęcie tych kandydatur. Życzę 

kolegom powodzenia w głosowaniu i cieszę się na przyszłą współpracę. Dziękuję.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Marszałku. Czy Pan 

Sebastian Ciemnoczołowski wyraża zgodę na kandydowanie na Wicemarszałka 

Województwa Lubuskiego?  

Radny Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski: Tak, wyrażam zgodę. 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Radny. Czy Pan 

Grzegorz Potęga wyraża zgodę na kandydowanie na Wicemarszałka Województwa 

Lubuskiego? 

Wicemarszałek (Radny) Grzegorz Michał Potęga: Tak, wyrażam zgodę.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Radny. Czy Pan 

Zbigniew Kołodziej wyraża zgodę na kandydowanie na członka Zarządu 

Województwa Lubuskiego?  

Wicemarszałek (Radny) Zbigniew Jan Kołodziej: Tak, wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy jest obecny Pan Jacek Urbański? 

Zapraszam Pana do mównicy, bo chciałabym, żeby i w transkrypcji sesji, i w 

protokole znalazła się Pana zgoda. Już zadaję pytanie: czy Pan Jacek Urbański 

wyraża zgodę na kandydowanie na członka Zarządu Województwa Lubuskiego? 

Dyrektor Lubuskiego Centrum Produktu Regionalnego Jacek Urbański: 

Wyrażam zgodę. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Czy są wystąpienia klubowe? 

Nie widzę. Czy Państwo Radni mają pytania do kandydatów na Wicemarszałków 

Województwa Lubuskiego? Proszę, Panie Radny. 

Wiceprzewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Tadeusz Ardelli: 

W imieniu Klubu Prawa i Sprawiedliwości prosiłbym o 10-minutową przerwę. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dobrze. W dniu dzisiejszym była już 

zgłoszona jedna przerwa. Nie będę Pana Radnego pytała, dlaczego tak krótka bądź 

długa, 10 minut przerwy dla Klubu Prawa i Sprawiedliwości. Zarządzam 10 minut 

przerwy. Dziękuję. 

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wznawiam obrady sesji Sejmiku. 

Proszę Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania.  

Radna Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Przepraszam bardzo, czy ja mogę 

wniosek formalny? 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Tak Pani Radna, proszę. Radna 

Gośniowska-Kola.  

Radna Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Szanowni Państwo, wniosek 

formalny: chciałabym prosić o to, abyśmy głosowania przeprowadzili w sposób 

imienny na liście, a nie „en bloc”. Są podzielone zdania co do kandydatur 

przedstawionych przez Pana Marszałka. Mamy doświadczenia wieloletnie z Panami 

zgłoszonymi. W związku z tym prośba jest taka, aby taki wniosek został rozpatrzony. 

Dziękuję. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, sprawdzaliśmy 

formalnie możliwość głosowania „en bloc”, jest jak najbardziej możliwe w tej sytuacji. 

Mogę poddać pod głosowanie, żeby nie było żadnych wątpliwości, żeby Państwo 

Radni wypowiedzieli się czy chcą głosować na jedną listę „en bloc” – tak, jak to 

wyglądało w przypadku Wiceprzewodniczących Sejmiku i tak, jak to wygląda w 

sytuacji aktualnej, że Państwo Radni zgłaszają, że chcieliby głosować oddzielnie na 

każdego z kandydatów. Także ja potrzebuję tylko chwilę, żeby Panie z Biura Sejmiku 

przygotowały formalnie głosowanie, żeby Państwo mogli zagłosować w sposób 

elektroniczny. Czy dla Państwa Radnych będzie to jasne - czyli wniosek o 

głosowanie za wyborem na Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i członków 

Zarządu łącznie en bloc. To oznacza, że jeżeli Państwo Radni chcą głosować na 

poszczególnych członków Zarządu osobno, to w tym przypadku - nie będę 

sugerować - ale powinniście być przeciw. Państwo Radni akceptują taki zapis, że 

głosujemy w tej formie, że wniosek o głosowanie za wyborem na Wicemarszałków 

Województwa Lubuskiego i członków Zarządu łącznie en bloc, dobrze? 

Radna Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Wniosek jest taki, że chcemy 

głosować oddzielnie na każdą kandydaturę. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Tak, ale wniosek pierwotny jest 

zaproponowany, żeby było „en bloc”. A teraz, jeżeli Państwo chcą głosować inaczej, 

to swoim oświadczeniem - głosując przeciw temu pierwotnemu wnioskowi - wyrazicie 

w ten sposób, że jeżeli ten wniosek nie zostanie przez Państwa Radnych 

uwzględniony, jednoznacznie będzie świadczył o tym, że będziemy głosować nad 

każdym kandydatem osobno. Czy to jest jasne dla Państwa Radnych? Dobrze, 
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dziękuję. Wobec tego, Szanowni Państwo Radni, przystępujemy do przegłosowania 

wniosku o głosowanie za wyborem na Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i 

członków Zarządu łącznie en bloc.  

Za: 18, przeciw: 11, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania Sejmik jest za wyborem na Wicemarszałków 

Województwa Lubuskiego i członków Zarządu łącznie - głosowanie en bloc. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję bardzo. Czy Komisja 

ukonstytuowała się? Dobrze. Czy został wybrany Przewodniczący? 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej proszę o przedstawienie Regulaminu 

głosowania w sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i członków 

Zarządu Województwa Lubuskiego. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje Regulamin 

głosowania w sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i członków 

Zarządu Województwa Lubuskiego. 

Regulamin stanowi załącznik nr 33 do protokołu.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Radny. Czy ktoś z 

Państwa Radnych ma uwagi do przedstawionego regulaminu? Nie widzę. Proszę 

Komisję Skrutacyjną o powrót na swoje miejsca w celu zagłosowania nad przyjęciem 

regulaminu. Poddaję pod głosowanie Regulamin głosowania w sprawie wyboru 

Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i członków Zarządu Województwa 

Lubuskiego.  

Za: 29, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania regulamin został przyjęty. 

Komisję Skrutacyjną proszę o wydanie kart do głosowania, następnie o 

przeprowadzenie głosowania.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

Członek Komisji Skrutacyjnej Marek Halasz odczytuje listę radnych, radni 

potwierdzają odbiór karty podpisem na liście i oddają głos wrzucając kartę do urny, 

zgodnie z kolejnością wyczytywania. 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, na czas ustalenia 

wyników głosowania ogłaszam przerwę w obradach. 

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wznawiam sesję po przerwie. Z uwagi 

na to, że chcielibyśmy, żeby formalnie wszystko przebiegło jak najbardziej 

prawidłowo, jest tutaj wątpliwość i interpretacja prawna dotycząca wniosku Państwa 

Radnych Prawa i Sprawiedliwości. Chodzi o to głosowanie osobno na każdego z 

kandydatów. I tutaj rzeczywiście jakby przeszliśmy płynnie do głosowania „en bloc”. 

Ja w tej sytuacji będę musiała powtórzyć to głosowanie. Będzie to głosowanie nad 

wnioskiem Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości – wnioskiem na potrzebę 

głosowania na każdego z kandydatów osobno. Nie możemy zrobić w ten sposób, jak 

zrobiliśmy. To jest bardzo ważne głosowanie dla samorządu województwa, więc ja je 

po prostu powtórzę. Będziemy potrzebowali trochę więcej czasu. Powiem Państwu, 

dlaczego. Dlatego, że teraz musimy przygotować alternatywny regulamin, który 

będzie dotyczył głosowania nie „en bloc”, tylko osobno na każdego z kandydatów. 

Musimy przygotować alternatywnie - jeżeli ten wniosek by przeszedł, Państwa 

Radnych - odrębne karty. Będziemy po prostu musieli powtórzyć głosowanie. 

Natomiast my mieliśmy taki przypadek - może nie analogiczny, identyczny - w 

poprzedniej kadencji. Skuteczne głosowanie nad członkami Zarządu Województwa 

jeszcze się nie odbyło z uwagi na to, że dopiero ogłoszenie i przeczytanie protokołu, 

konstytuuje przegłosowanie Zarządu. Ja w tej chwili zarządzam przerwę do godziny 

17:30, bo jeżeli Państwa Radnych wniosek przejdzie w tym głosowaniu, będziemy 

potrzebowali innego regulaminu i innych kart. 

Radny Zbigniew Kościk: Przepraszam. Mam pytanie: czyli rozumiem, że wracamy 

do punktu głosowania nad naszym wnioskiem, co do sposobu wybrania członków 

Zarządu i Wicemarszałków? 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dokładnie, Panie Radny. 

Radny Zbigniew Kościk: Tak, ale - to w prawie się nazywa „owoc zatrutego drzewa” 

chyba - czy jeżeli te elementy nie zostały dopracowane, rozumiem, że 

konsekwentnie także wybór, który przed chwilą dokonaliśmy, jeżeli chodzi o 
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Wicemarszałków i członków Zarządu, także pod względem formalnym jest 

zakwestionowany? 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Powiem tak: Państwo oddali głosy, 

natomiast ukonstytuowanie się wyboru jest w momencie, kiedy Przewodniczący 

Komisji Skrutacyjnej ogłasza wyniki wyboru. W związku z tym poproszę Pana 

Przewodniczącego, żeby zniszczył Państwa karty głosowania i przystąpimy do 

nowego głosowania dlatego, że jakiekolwiek wątpliwości przy głosowaniu członków 

Zarządu - a one się pojawiły - po prostu niekorzystnie wpłyną na sytuację całego 

samorządu województwa. Nie możemy sobie pozwolić na taki błąd. Wniosek był 

zgłoszony oczywiście przez Panią Przewodniczącą prawidłowo i jeżeli są 

jakiekolwiek wątpliwości, to powinnam je usunąć w najlepszym możliwym momencie. 

I to jest ten moment, bo gdybyśmy przed chwilą odczytali protokół, to w tej sytuacji 

mielibyśmy - po jeszcze uchwale Sejmiku - ukonstytuowany skład Zarządu, może z 

błędem formalnym. Proszę, Panie Radny. 

Radny Tadeusz Ardelli: Pani Przewodnicząca, wydaje mi się, że Pani idzie trochę 

za daleko. Pani mówi tak: najpierw musimy zrobić przerwę, ponieważ musimy 

zmienić regulamin, gdyby nasz wniosek ewentualnie przeszedł. Ale to może lepiej 

przegłosujmy ten wniosek. Jeżeli on nie przejdzie, to nie ma potrzeby 

opracowywania tego regulaminu i nie ma potrzeby dalszych przerw. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Taka jest moja decyzja. Czy Państwo 

zagłosują „za” „en bloc”, czy za głosowaniem osobnym, i tak muszą zostać 

przygotowane karty. 17:30 zapraszam Państwa do stołu sesyjnego. Dziękuję.  

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wznawiam sesję Sejmiku. Wyjaśnię 

stan prawny i faktyczny. Nie jest to dla mnie łatwa sytuacja, ponieważ jestem 

prawnikiem, więc też wiem, jak ważne są formalności, ale jeżeli się pojawiają 

jakiekolwiek wątpliwości, to lepiej zrobić krok do tyłu, żeby wrócić do punktu, który 

pozwoli nam nie mieć żadnych wątpliwości, że wybór Zarządu Województwa jest 

właściwy. Ja Państwu wytłumaczę w jakim jesteśmy punkcie. Jak Państwo dobrze 

wiedzą, Państwo oddali głosy tajne już w głosowaniu „en bloc” nad wszystkimi 
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członkami Zarządu. Nie jesteśmy na etapie jeszcze takim, żeby komisja ogłosiła 

protokół komisji. W związku z tym, że nasunęły się wątpliwości formalne natury 

związanej z tym, że Radni Klubu PiS zgłosili wniosek o głosowanie osobno 

Wicemarszałków i członków Zarządu i wniosek w ocenie prawnej powinien być 

inaczej przegłosowany, w innej treści. Ja w tej sytuacji wskazuję, że jesteśmy w 

punkcie, w którym możemy dokonać reasumpcję głosowania nad wyborem 

Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i członków Zarządu i wrócimy do 

przegłosowania wniosku Radnych Prawa i Sprawiedliwości w zakresie głosowania 

indywidualnego nad każdym członkiem Zarządu, jak również Wicemarszałkami. Czy 

to jest dla Państwa zrozumiałe?  

Radny Zbigniew Kościk: Rozumiem, że rozpoczniemy od przegłosowania wniosku 

Prawa i Sprawiedliwości o indywidualnych głosowaniach? 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Najpierw musimy formalnie 

przegłosować wniosek o zgodę radnych o reasumpcję głosowania. Następnie, jeżeli 

radni wyrażą zgodę na podstawie formalnej, którą przed chwilą wskazałam, na taką 

reasumpcję, wówczas przegłosujemy w drugim punkcie wniosek Radnych PiS-u 

właśnie o głosowanie indywidualne i tak będzie ten wniosek skonstruowany. 

Kolejnym punktem będzie przegłosowanie przez Sejmik regulaminu - i w tej sytuacji 

czy to będzie „en bloc”, czy indywidualnie - tak, jak Klub Radnych PiS-u 

zaproponował - to już rozstrzygną też Państwo Radni. Jesteśmy z Biurem Sejmiku 

przygotowani na każdą ewentualność. Jeżeli będzie głosowanie indywidualne, to 

będzie wyglądało to w ten sposób, że Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej, który 

jest nadal Przewodniczącym i Komisja Skrutacyjna jest władna do dalszego 

działania, będzie wyczytywał osobno każdego z Państwa Radnych - jeżeli będzie 

indywidualne głosowanie oczywiście. Każdy z Państwa Radnych będzie podchodził 

do stolika komisji i oddawał swój tajny głos - to dla Państwa jest oczywiste. Ale po 

każdym głosowaniu Komisja Skrutacyjna będzie przygotowywała odrębny protokół, 

który będzie stanowił o powołaniu konkretnego członka Zarządu bądź 

Wicemarszałków do składu Zarządu. Czy to jest dla Państwa zrozumiałe? Nie ma 

pytań? 
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Radny Zbigniew Kościk: Dla Państwa pewnie niestety Klub Radnych PiS-u miał 

rację w tym zakresie. Proszę mi powiedzieć w jakim punkcie jako… 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Ja chciałam powiedzieć, żeby to 

wybrzmiało: nie chodzi o to, kto miał rację, ponieważ są dwie możliwości głosowania 

nad członkami Zarządu - „en bloc” i to jest jak najbardziej możliwe, i indywidualne. 

Chodzi o kwestię sformułowania wniosku o przegłosowanie. Bardzo proszę już się 

nie spierajmy kto miał rację, kto nie, tylko po prostu przegłosujmy, dobrze, jeżeli 

Państwo Radni pozwolą. Proszę. 

Radny Bogusław Motowidełko: Co do samej zasady „en bloc”, to też mamy pewne 

wątpliwości, o których Pani wspomniała, Pani Przewodnicząca, gdyż właściwe 

głosowanie „en bloc” powinno wyglądać następująco: lista kandydatów, a przy 

kandydatach możliwość oddania głosu „za/przeciw/wstrzymuję”. Jeżeli taką kartę 

byśmy otrzymali do głosowania „en bloc”, byłoby to w naszej ocenie właściwe. 

Dlatego też mamy wątpliwości, a te wątpliwości zakładam, że Pani już rozwiała.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Uwzględnię Państwa wnioski jeżeli 

Sejmik zdecyduje, że będzie głosował „en bloc”, dobrze? A teraz, jeżeli mogę, to 

przystąpmy do przegłosowania wniosku formalnego o reasumpcję głosowania. Jeżeli 

Państwo Radni wyrażą zgodę na reasumpcję głosowania, komisja sporządzi notatkę, 

zabezpieczy głosy, które Państwo do tej pory oddali i wszelkie dokumenty związane 

z poprzednim głosowaniem. Proszę wobec tego o przystąpienie do głosowania. Kto z 

Państwa Radnych jest „za” reasumpcją głosowania nad wyborem Wicemarszałków 

Województwa Lubuskiego i członków Zarządu Województwa Lubuskiego?  

Za: 28, przeciw: 1, wstrzymało się: 0.  

Wniosek o reasumpcję głosowania został przez Sejmik przyjęty. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Bardzo dziękuję. Teraz głosujemy 

prawidłowo wniosek. Przechodzimy do przegłosowania wniosku o głosowanie za 

wyborem na Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i członków Zarządu na 

każdą z osób oddzielnie, indywidualnie. To jest wniosek Państwa Radnych PiS - 

proszę o oddanie głosu. 

Za: 27, przeciw: 2, wstrzymało się: 0. 
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Dziękuję Państwu za cierpliwość. W związku z tym, że przygotowaliśmy dwie 

alternatywy, bardzo proszę Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie 

Regulaminu głosowania w sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa 

Lubuskiego i członków Zarządu Województwa Lubuskiego. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

Notatka Komisji Skrutacyjnej ze zniszczenia kart do głosowania, listy radnych 

potwierdzającej odbiór kart do głosowania oraz protokołu komisji stanowi załącznik nr 

37 do protokołu.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje Regulamin 

głosowania w sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i członków 

Zarządu Województwa Lubuskiego. 

Regulamin stanowi załącznik nr 38 do protokołu.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Bardzo dziękuję, Panie 

Przewodniczący. Czy ktoś z Państwa Radnych ma uwagi do przedstawionego 

Regulaminu głosowania w sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa 

Lubuskiego i członków Zarządu Województwa Lubuskiego? Nie widzę. Rozumiem, 

że Komisja Skrutacyjna jest przy stole sesyjnym? Poddaję pod głosowanie 

Regulamin głosowania w sprawie wyboru Wicemarszałków Województwa 

Lubuskiego i członków Zarządu Województwa Lubuskiego, wersja druga. Kto z 

Państwa jest „za”? Kto jest „przeciw” i kto „się wstrzymuje”? Proszę o oddanie 

głosów. 

Za: 29, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 

Stwierdzam, że w wyniku głosowania regulamin został przyjęty. 

Komisję Skrutacyjną proszę o wydanie kart do głosowania, następnie o 

przeprowadzenie głosowania w sprawie wyboru Wicemarszałka Województwa 

Lubuskiego Pana Sebastiana Sylwestra Ciemnoczołowskiego. Przy okazji 

chciałabym poinformować Państwa Radnych, że składy komisji i projekty uchwał w 

zakresie powołanych komisji Sejmiku znajdują się na portalu radni.info. W 

międzyczasie mogą Państwo zapoznać się z treścią tych uchwał i załącznikami, i 

sprawdzić czy ewentualnie taki skład komisji jest zgodny z Państwa propozycjami. To 
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jest przede wszystkim też apel do Przewodniczących Klubów. Dziękuję. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 39 do protokołu.  

Członek Komisji Skrutacyjnej Marek Halasz odczytuje listę radnych, radni 

potwierdzają odbiór karty podpisem na liście i oddają głos wrzucając kartę do urny, 

zgodnie z kolejnością wyczytywania. 

Lista radnych potwierdzająca odbiór kart do głosowania stanowi załącznik nr 40 do 

protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Na czas ustalania wyników głosowania 

ogłaszam przerwę w obradach, ale - jak Państwo wiedzą - komisja działa sprawnie, 

więc za chwilę będą wyniki zapewne i odczytanie protokołu. Uzyskałam informację, 

że nie wszyscy Państwo Radni widzą projekt składów komisji, więc poprosiłam Biuro 

Sejmiku, zaraz każdy z Państwa otrzyma w druku wykaz komisji. W tej formie będzie 

Państwu wygodniej.  

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wznawiam obrady po przerwie. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie Protokołu w sprawie wyboru 

Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Pana Sebastiana Sylwestra 

Ciemnoczołowskiego.  

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje Protokół w 

sprawie wyboru Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Pana Sebastiana 

Sylwestra Ciemnoczołowskiego. 

Wicemarszałkiem Województwa Lubuskiego w głosowaniu tajnym został wybrany 

Pan Sebastian Sylwester Ciemnoczołowski.   

Za: 22, przeciw: 5, wstrzymało się: 2. 

Protokół stanowi załącznik nr 41 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Bardzo dziękuję, Panie 

Przewodniczący. Proszę Komisję Skrutacyjną o powrót na swoje miejsca w celu 

zagłosowania nad projektem uchwały. 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje projekt uchwały w sprawie 

wyboru Wicemarszałka Województwa Lubuskiego – druk nr 4/24. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy do projektu uchwały ktoś z 

Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Projekt uchwały w sprawie 

wyboru Wicemarszałka Województwa Lubuskiego - druk nr 4/24, poddaję pod 

głosowanie. 

Za: 29, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.   

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 43 do protokołu.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, Komisję 

Skrutacyjna proszę o wydanie kart do głosowania, a następnie o przeprowadzenie 

głosowanie w sprawie wyboru Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Pana 

Grzegorza Michała Potęgi.  

Członek Komisji Skrutacyjnej Marek Halasz odczytuje listę radnych, radni 

potwierdzają odbiór karty podpisem na liście i oddają głos wrzucając kartę do urny, 

zgodnie z kolejnością wyczytywania. 

Lista radnych potwierdzająca odbiór kart do głosowania stanowi załącznik nr 44 do 

protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Na czas ustalenia wyników głosowania 

ogłaszam przerwę w obradach. 

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wznawiam obrady. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie Protokołu w sprawie wyboru 

Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Pana Grzegorza Michała Potęgi. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje Protokół w 

sprawie wyboru Wicemarszałka Województwa Lubuskiego Pana Grzegorza Michała 

Potęgi. 

Wicemarszałkiem Województwa Lubuskiego w głosowaniu tajnym został wybrany 
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Pan Grzegorz Michał Potęga.   

Za: 22, przeciw: 3, wstrzymało się: 4. 

Protokół stanowi załącznik nr 45 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Przewodniczący. 

Proszę Komisję Skrutacyjną o powrót na swoje miejsca w celu zagłosowania nad 

projektem uchwały.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje projekt uchwały w sprawie 

wyboru Wicemarszałka Województwa Lubuskiego – druk nr 8/24. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 46 do protokołu.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy do projektu uchwały ktoś z 

Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec tego projekt uchwały w 

sprawie wyboru Wicemarszałka Województwa Lubuskiego - druk nr 8/24 poddaję 

pod głosowanie.  

Za: 29, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.   

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 47 do protokołu.  

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej Hubert Edward 

Harasimowicz: Pani Przewodnicząca, bardzo proszę wniosek formalny. Chciałem 

prosić w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej o 5 minut przerwy. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dobrze, ale poproszę o 5 minut. 

Zarządzam wobec tego przerwę. 

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, wznawiam obrady 

sesji Sejmiku. Proszę Pan Radny Hubert Harasimowicz. 

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej Hubert Edward 

Harasimowicz: Pani Przewodnicząca, w imieniu Klubu Koalicji Obywatelskiej 

składam wniosek o ogłoszenie przerwy do kolejnego poniedziałku, to jest do 20 

maja. 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wobec tego przegłosujemy wniosek 

formalny.  

Radny Zbigniew Kościk: Pani Przewodnicząca, proszę wyjaśnić uwarunkowania tej 

decyzji, jesteśmy w trakcie procedowania wyboru członków Zarządu, mamy 

zgłoszone propozycje kandydatur przez Pana Marszałka, także biorąc pod uwagę 

godzinę, biorąc pod uwagę to, że to jest cały czas odłożona pierwsza sesja. Myślę, 

że jakiś komentarz, jakieś uzasadnienie do tej sytuacji przydałoby się radnym, 

traktujmy się w jakiś sposób w porządku. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Panie Radny, po pierwsze wpłynął 

wniosek formalny. Jak go nie będę oceniała w tej chwili, ocenię go jako radna, 

oddając głos. To, że Państwo Radni mogą przegłosować taki wniosek formalny jest 

zasadą demokracji i za chwilę wszyscy radni wypowiedzą się, czy taki wniosek jest 

dopuszczalny, czy nie. 

Radny Roman Jabłoński: Pani Przewodnicząca, my jesteśmy w trakcie głosowania. 

W związku z tym nie wiem, czy przerwa w trakcie głosowania jest możliwa. Prosiłbym 

o sprawdzenie tego pod względem prawnym. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dobrze. Poproszę Panią Mecenas o 

wypowiedź w tej kwestii, natomiast przed ustaleniem i wnioskiem Przewodniczący 

Koalicji Obywatelskiej sprawdził to formalnie. Jeżeli Państwo oczekują tutaj jeszcze 

akceptacji i wypowiedzi prawnika, to proszę bardzo.  

Radny Roman Jabłoński: Jesteśmy w trakcie głosowania, chciałbym to powtórzyć. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Usłyszeliśmy. Dziękuję. Z mojej strony 

mogę powiedzieć, że po analizie prawnej muszą Państwo wiedzieć, że jesteśmy w 

trakcie głosowania, ale Państwo Radni Prawa i Sprawiedliwości wnieśli o głosowanie 

nad każdym kandydatem indywidualnie, dlatego każdy proces głosowania kończy się 

protokołem Komisji Skrutacyjnej. Jak Państwo Radni zauważyli, również wybór 

konkretnych członków, w tym przypadku Wicemarszałków zakończył się konkretną 

uchwałą. W tej sytuacji jesteśmy w trakcie głosowania Zarządu - owszem, ale nie jest 

to głosowania „en bloc”, tak jak Państwo nie chcieli, a co jest dopuszczalne wedle 

ustawy i statutu. W związku z tym nie widzę żadnych przeszkód formalnych, żeby 
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przeprowadzić dalsze głosowanie na tej samej sesji, ale przerwanej, dlatego, że są 

podjęte uchwały co do personalnych członków Zarządu, którzy zostali przez Państwa 

przegłosowani i podjęta była uchwała przez Sejmik. Pan Radnym Motowidełko.   

Radny Bogusław Motowidełko: Pani Przewodnicząca, Pani przed chwilą sama 

potwierdziła, że zostało zarządzone głosowanie. Podczas zarządzonego głosowania 

nie można składać wniosków formalnych i nie ma znaczenia, bo Pani mówi o „en 

bloc”, w tej chwili odbywa się zarządzone głosowanie nad poszczególnymi członkami 

Zarządu. Wobec powyższego, w naszej ocenie, znając praktykę głosowań, praktykę 

wyborów, podczas głosowania zarządzonego przez Przewodniczącego obrad, nie 

można zgłaszać wniosków formalnych. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dobrze, ja dziękuję za Państwa opinie. 

Zarządzę 5 minut. Ja bym prosiła, żeby Państwo jednak nie wstawali od stołu 

sesyjnego, dobrze? Ja przedyskutuję tę kwestię z Panią Mecenas i podejmiemy 

decyzję za 5 minut. Proszę, Pani Przewodnicząca. 

Przewodnicząca Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Małgorzata Barbara 

Gośniowska-Kola: Pani Przewodnicząca, otrzymujemy sprzeczne informacje - tak 

samo podczas głosowania, kiedy składaliśmy wniosek formalny - i tak samo teraz. 

Jest tutaj Pani prawnik, jest obsługa prawna. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dokładnie, dlatego proszę o 5 minut 

przerwy, zarządzam 5 minut przerwy, skonsultuje tę kwestię, Pani Mecenas się 

wypowie. 

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wznawiam obrady. Tutaj Pani Mecenas 

krótko się wypowie na temat tej sytuacji. 

Radca Prawny Beata Gandecka: Proszę Państwa, ja tutaj też stoję na stanowisku, 

przychylam się do stanowiska Pani Przewodniczącej, że w takiej sytuacji, jeżeli 

mamy taki sposób głosowania na poszczególnych członków Zarządu, jeżeli został 

zgłoszony wniosek formalny o przerwę w obradach, to jak najbardziej powinniśmy 

ten wniosek rozpoznać i w zależności od tego, jaki będzie wynik, można dokonać tej 

przerwy. Dlatego, że tutaj jakby nie jest to głosowanie, tak jakby było w przypadku 



42 

 

 

„en bloc”, że musielibyśmy doprowadzić do końca. Tak tutaj mamy trochę inną 

sytuację, bo podejmujemy uchwały osobno, co do każdego kandydata, więc w mojej 

ocenie możemy w tym momencie to przerwać.  

(głosy z sali) 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Szanowni Państwo, zamykam 

dyskusję dlatego, że ja rozumiem, że ilu radnych, tyle będzie interpretacji. (głosy z 

sali) Poprosiłam Panią Mecenas o wypowiedź i w tej sytuacji zarządzam głosowanie 

nad wnioskiem o przerwanie sesji Sejmiku i kontynuowanie obrad w dniu 20 maja 

2024 roku, godzina 11:00. Kto z Państwa Radnych jest „za”, proszę oddać głos. Kto 

z Państwa Radnych jest „przeciw”, kto z Państwa „wstrzymuje się”?  

Za: 15, przeciw: 14, wstrzymało się: 0.   

Stwierdzam, że wniosek przeszedł. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję bardzo. W takim razie 

chciałabym jeszcze poinformować Państwa Radnych o kwestiach formalnych. 

Uprzejmie informuję, że zgodnie z art. 27 ust. 4 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 roku o 

samorządzie województwa, radny zobowiązany jest w terminie 30 dni od dnia 

złożenia ślubowania, dostarczyć pierwsze oświadczenia majątkowe. Do pierwszego 

oświadczenia majątkowego, radny obowiązany jest dołączyć informację o sposobie i 

terminie zaprzestania prowadzenia działalności gospodarczej z wykorzystaniem 

mienia województwa, w którym uzyskał mandat, jeżeli taka działalność była przez 

niego prowadzona. Pierwsze oświadczenie majątkowe należy złożyć do dnia 5 

czerwca 2024 roku w Biurze Sejmiku. Pierwsze oświadczenie majątkowe powinno 

pokazywać stan majątku na dzień objęcia funkcji. Czyli w przypadku Radnych 

Województwa Lubuskiego jest to dzień 6 maja 2024 roku. Pozwala to ustalić, z jakim 

majątkiem osoba zobowiązana rozpoczyna sprawowanie funkcji publicznej, to jest 

tak zwany bilans otwarcia. Druki oświadczeń otrzymaliście Państwo na poprzedniej 

sesji, edytowalny druk oświadczenia zostanie Państwu również przesłany w formie 

elektronicznej na Państwa skrzynki mailowe. Proszę o wypełnienie 2 egzemplarzy 

oświadczeń i złożenie ich do Przewodniczącej Sejmiku wraz z kopiami zeznań PIT. 

Jednocześnie informuję, że odbędzie się wyjazdowe szkolenie w dniach: 21-22 
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czerwca 2024 roku w Pałacu w Wiejcach. O szczegółach szkolenia zostaną Państwo 

poinformowani drogą mailową. Bardzo proszę o przekazanie do sekretariatu Biura 

Sejmiku wypełnionych ankiet i informacji do Wydziału Płac i Wydziału Księgowości, 

które otrzymaliście Państwo na poprzedniej sesji Sejmiku. Zostanie do Państwa 

wysłana również, do uzupełnienia, ankieta dotycząca Państwa - informacji, które 

chcielibyście Państwo, aby pojawiły się na stronie Biura Sejmiku. W tej ankiecie 

będzie się też znajdowało zapytanie, czy Państwo Radni wyrażają zgodę na to, żeby 

te informacje były opublikowane na Wikipedii? Jednocześnie chciałabym Państwa 

poinformować, że podjęliśmy inicjatywę w sprawie zmiany w ustawie o samorządzie 

województwa. Chodzi o bardzo istotną kwestię dla Państwa Radnych, dotyczy to 

możliwości przeprowadzenia Komisji Sejmiku w trybie zdalnym bądź hybrydowym. 

Państwo Radni muszą wiedzieć o tym, że na tę chwilę nie możemy dokonać zmiany 

w statucie, żeby w taki sposób procedować z uwagi na to, że nie ma zapisu 

odpowiedniego w ustawie. Także podejmiemy wspólnie z Marszałkiem działania w 

celu usprawnienia naszej pracy. Wiem, że wielu z Państwa zgłosiło swój udział w 3 

komisjach. Zdecydowanie taki sposób procedowania ułatwi nam pracę. Chciałabym 

też powiedzieć Państwu o dietach, bo to jest informacja dosyć istotna też, że w tej 

sprawie i w sprawie usprawiedliwień, Sejmik podjął uchwałę 25 kwietnia 2024 roku. 

Biuro Sejmiku prześle Państwu szczegółowe informacje, dotyczące potrąceń diet z 

uwagi na nieobecność radnych, ale również podstawy uzasadnienia nieobecności 

radnych, tak żeby Państwo wiedzieli, jakie są zasady w zakresie wypłat diet i jakie 

nieobecności są usprawiedliwiane, a jakie nie. W kwestiach organizacyjnych, 

chciałabym powiedzieć, że każdy Klub Radnych od następnej sesji będzie miał 

przydzielonego pracownika Biura Sejmiku, który będzie Państwa wspierał podczas 

sesji. W przypadku Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej, będzie to Pani Iwanna 

Pańkewycz. Klub Radnych Trzecia Droga PSL-Polska 2050 będzie wspierany przez 

Panią Karolinę Kordas. Klub Radnych Prawa i Sprawiedliwości, będzie wspierany 

przez Pana Jarosława Rodziewicza. W sprawach informatycznych można się 

zwracać do Panów: Sławomira Węgierkiewicza i Pana Marka Faściszewskiego, to są 

Panowie, którzy siedzą z mojej prawej strony - jeżeli byłyby jakieś problemy 

techniczne, też chciałabym, żeby Państwo zgłaszali Panom informatykom. Dobrze, to 

tyle z informacji ogólnych. Czy ktoś z Państwa chciałby zabrać głos? Proszę Panią 

Radną Gośniowską-Kolę.  
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Radna Małgorzata Barbara Gośniowska-Kola: Szanowna Pani Przewodnicząca, 

Szanowni Państwo, pytanie pierwsze: kiedy odbędzie się dalsza część, do kiedy ta 

przerwa jest ogłoszona? A druga sprawa: to zbyt często mamy takie doświadczenia, 

żeby polegać na takich opiniach bez podania podstawy prawnej i chcemy, żeby Pani 

Mecenas, taką opinię prawną nam przygotowała. Mamy rokrocznie takie problemy, 

wobec tego proszę o taką opinię prawną - dlaczego dzisiaj w trakcie głosowania 

została zarządzona przerwa. Dziękuję. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dobrze, dziękuję. Kto z Państwa 

Radnych jeszcze? Zgłaszał się w pierwszej kolejności Pan Radny Motowidełko, 

proszę bardzo.  

Radny Bogusław Motowidełko: Pani wspomniała, Pani Przewodnicząca, o PIT-

ach, a przecież my już oświadczenia złożyliśmy do końca kwietnia, w tej chwili PIT-

ów… 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Nie - czas mija do 6 czerwca, Panie 

Radny, ja to mówiłam w ogłoszeniu, niektórzy z Państwa Radnych, złożyli bądź nie.  

Wiadomo, że w tej sytuacji, jeżeli Państwo Radni są zatrudnieni na umowę o pracę,  

to w tej sytuacji wiadomo, że będziecie musieli Państwo ewentualnie podać 

informacje od księgowych w danych przedsiębiorstwach. Natomiast te osoby, które 

prowadzą działalność gospodarczą, są w innej sytuacji - to może doprecyzuję, że to 

dotyczy osób, które po prostu takimi dokumentami dysponują, a nie osób 

zatrudnionych na umowę o pracę. Bardzo Panu dziękuję. W kolejności Pan Radny, 

był Pan Radny Ardelli.  

Radny Tadeusz Ardelli: Ja nie usłyszałem, o której godzinie jest kontynuacja. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Godzina 11:00. Pan Radny Zbigniew 

Kościk, proszę.  

Radny Zbigniew Kościk: Każdy z nas ma jednakowo ważny mandat. Na każdego z 

nas głosowali mieszkańcy Ziemi Lubuskiej. Jeszcze raz podkreślam, każdy z nas 

jednakowo ważnym radnym jest. Obowiązują jakieś zasady precedencji, obowiązują 

jakieś zasady dyplomacji, ale nie obowiązują one na stronie: www.lubuskie.pl. I nie 

chcę się czepiać, ale za skandaliczny, wręcz formę manipulacji, uznaje wpis z 

http://www.lubuskie.pl/
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pierwszej inauguracyjnej sesji. Ja już pomijam, że według jakichś sobie przyjętych, 

autor czy autorka, zwyczajów dokonał wypisu klubów według układu: na pierwszym 

miejscu Platforma Obywatelska, na drugim Trzecia Droga, a na trzecim Prawo i 

Sprawiedliwość. Nie wiem, co było brane pod uwagę: liczebność klubu, alfabetyczny 

układ? To jest kwestia jakby do przedyskutowania. Jeszcze raz mówię - nasze 

mandaty są jednakowo ważne, ale opis tej sesji, to jest już po prostu jeden wielki 

skandal. To jest manipulacja. W tym opisie gratulacje dla nowo wybranego Sejmiku i 

nowo wybranej Pani Przewodniczącej - przypominam jednomyślnie - przedłożył 

bardzo ciepłe, życzliwe Pan Minister Sługocki, zostało to zaznaczone w postaci 

dłuższej wypowiedzi. Pan Wojewoda podobnie, ale także życzenia pracy i otwartość 

na współpracę dla dobra regionu złożył Przewodniczący Zarządu Wojewódzkiego 

Prawa i Sprawiedliwości, Pan Poseł Marek Ast. Wyobraźcie Państwo sobie, że ani 

słowem autor czy autorka nie zająknęła się w tej notatce na stronie. To jest 

www.lubuskie.pl, nie www Trzecia Droga, czy Platforma Obywatelska. Bardzo proszę 

o jednakowy szacunek dla wszystkich Radnych Województwa Lubuskiego. Dziękuję. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Radny. To zgłoszenie 

odebrałam, wyjaśnię sytuację w Biurze Sejmiku, natomiast wydaje mi się, że może 

być trudność, żeby wszystkich zadowolić oczywiście wpisami na portalu, ale też 

chciałam powiedzieć, że trwa nowa organizacja Biura Sejmiku. Wydzielamy sobie 

kompetencje, obowiązki, też Państwo będą wiedzieli, kto ewentualnie wpisy będzie 

umieszczał, więc będzie można też zgłaszać uwagi, takie jak Pan Radny zgłosił, do 

Biura Sejmiku - tak, żeby Państwo mieli satysfakcję, że macie wpływ też na to, co się 

znajduje na portalu. Głosy zostały wyczerpane. Bardzo dziękuję Państwu, w takim 

razie za udział w sesji. Widzimy się 20 maja o godzinie 11:00. Przerywam sesję 

Sejmiku. Dziękuję.  

przerwa w obradach do dnia 20 maja 2024 r., do godz. 11:00.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, wznawiam po 

przerwie, I inauguracyjną sesję Sejmiku Województwa Lubuskiego kadencji 2024-

2029, która rozpoczęła się w dniu 6 maja 2024 roku i była kontynuowana w dniu 13 

maja 2024 roku. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec wita radnych i zaproszonych gości. 

http://www.lubuskie.pl/
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo informuję, iż na 

podstawie art. 21 ust. 1a ustawy o samorządzie województwa, obrady Sejmiku 

Województwa są transmitowane i utrwalane za pomocą urządzeń rejestrujących 

obraz i dźwięk. Nagranie obrad jest udostępniane w Biuletynie Informacji Publicznej 

Urzędu Marszałkowskiego i na stronie internetowej samorządu województwa. 

Przypomnę - głosowania odbędą się przy wykorzystaniu systemu radni.info. Bardzo 

proszę, aby w czasie sesji Sejmiku nie wylogowywać się z systemu. Przechodzimy 

wobec tego do sprawdzenia obecności. Proszę przejść do okna, w którym mają 

Państwo otwarty system radni.info. Rozpoczynam sprawdzanie obecności. Proszę 

kliknąć w pole „kworum”. Stwierdzam, że na stan 30 Radnych Województwa 

Lubuskiego na sesji obecnych jest 28 radnych, wobec czego Sejmik władny jest do 

podejmowania prawomocnych uchwał. Przypominam, że sesja została przerwana w 

trakcie procedowania punktu 6.2. porządku obrad. Przechodzimy do dalszego 

procedowania tego punktu. Przypominam, że Sejmik 13 maja br. w tym punkcie 

porządku obrad wybrał dwóch Wicemarszałków Województwa Lubuskiego: Pana 

Sebastiana Sylwestra Ciemnoczołowskiego i Pana Grzegorza Michała Potęgę. Teraz 

przejdziemy do wyboru członków Zarządu Województwa Lubuskiego. Będziemy 

głosować oddzielnie nad każdym kandydatem tak, jak to odbywało się na 

poprzedniej sesji. Przypomnę, iż Komisja Skrutacyjna została powołana w składzie: 

Przewodniczący komisji - Pan Tomasz Gierczak, Pan Zbigniew Kościk i Pan Marek 

Halasz - członkowie komisji. Regulamin głosowania w sprawie wyboru 

Wicemarszałków Województwa Lubuskiego i członków Zarządu Województwa 

Lubuskiego został przez Państwa przyjęty na poprzedniej sesji. Komisję Skrutacyjną 

proszę o wydanie kart do głosowania, a następnie o przeprowadzenie głosowania w 

sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego Pana Zbigniewa Jana 

Kołodzieja. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 49 do protokołu. 

Lista obecności zaproszonych gości stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

Członek Komisji Skrutacyjnej Marek Halasz odczytuje listę radnych, radni 

potwierdzają odbiór karty podpisem na liście i oddają głos wrzucając kartę do urny, 

zgodnie z kolejnością wyczytywania. 
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Lista radnych potwierdzająca odbiór kart do głosowania stanowi załącznik nr 51 do 

protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, na czas ustalenia 

wyników głosowania ogłaszam przerwę w obradach. 

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, wznawiam obrady 

po przerwie. Proszę Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie Protokołu 

w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego Pana Zbigniewa Jana 

Kołodzieja. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje Protokół w 

sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego Pana Zbigniewa Jana 

Kołodzieja. 

Członkiem Zarządu Województwa Lubuskiego w głosowaniu tajnym został wybrany 

Pan Zbigniew Jan Kołodziej.   

Za: 18, przeciw: 0, wstrzymało się: 10. 

Protokół stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję, Panie Przewodniczący. 

Proszę Komisję Skrutacyjną o powrót na swoje miejsce w celu zagłosowania nad 

projektem uchwały. Odczytam projekt uchwały. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje projekt uchwały w sprawie 

wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego - druk nr 9/24. 

Projekt chwały stanowi załącznik nr 53 do protokołu.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy do projektu uchwały ktoś z 

Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag, projekt 

uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego – druk nr 

9/24, poddaję pod głosowanie. Pan Radny Jakub Ast? 

Radny Jakub Mateusz Ast: „Za” jestem. 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dobrze. 

Za: 28, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Stwierdzam jednocześnie, że w wyniku głosowania członkiem Zarządu Województwa 

Lubuskiego VII kadencji 2024-2029 został Pan Zbigniew Jan Kołodziej. Gratuluję 

wyboru.  

O głos poprosił Pan Zbigniew Jan Kołodziej. Proszę. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 54 do protokołu.  

Członek Zarządu Zbigniew Jan Kołodziej: Pani Przewodnicząca, Panie Marszałku, 

Wysoka Rado, zaproszeni Goście, chciałem podziękować za wybór na członka 

Zarządu. Ze swojej strony deklaruję dalszą współpracę, jeżeli chodzi o rozwój 

województwa lubuskiego. Jeżeli chodzi o doświadczenia samorządowe – mam 

bardzo duże, bo około 40 lat. Ze swojej strony w tym roku będę chciał dalej 

kontynuować prace na rzecz rozwoju województwa lubuskiego. W miesiącu grudniu 

tamtego roku zostałem wybrany do Zarządu. Miałem okazję przyjrzeć się pracy 

Zarządu i to doświadczenie, które zdobyłem w tych 4 czy 5 miesiącach na pewno 

wpłynie pozytywnie na moją dalszą pracę na rzecz województwa lubuskiego. Jestem 

osobą otwartą. Będę chciał wsłuchiwać się w różne opinie – i te krytyczne, i te 

pozytywne, aby można było pracować dla rozwoju województwa lubuskiego. Liczę na 

ścisłą współpracę i do zobaczenia w działaniu. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Bardzo dziękuję. O głos poprosił 

Marszałek Województwa Lubuskiego Pan Marcin Jabłoński. 

Marszałek Marcin Artur Jabłoński: Gratuluję koledze Zbigniewowi Kołodziejowi 

wyboru. Mam nadzieję, że będzie członkiem zgranego teamu. Tymczasem, Pani 

Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku, chciałem przekazać informację i prosić Państwa o 

przyjęcie wiadomości i procedowanie według zmienionej propozycji. Otóż 

otrzymałem informację, otrzymałem potwierdzenie o wycofaniu zgody na 

kandydowanie do funkcji członka Zarządu przez Pana Jacka Urbańskiego. W 

związku z tym chciałbym zgłosić inną osobę do funkcji członka Zarządu 

Województwa Lubuskiego. Tą osobą jest Pan Cezary Wysocki. Pan Cezary Wysocki 

– obecnie Zastępca Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki 
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Nieruchomościami i Planowania Przestrzennego. Bardzo aktywna osoba, wieloletni 

samorządowiec, osoba dosyć dobrze rozpoznawalna w przestrzeni publicznej. Pan 

Cezary Wysocki jest Wiceprzewodniczącym Nowej Lewicy. Proszę wobec tego o 

dokonanie zmiany i przeprowadzenie procedur związanych z wyborem do składu 

Zarządu Pana Cezarego Wysockiego. Dziękuję. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Czy jest na sali Pan Cezary 

Wysocki? Poproszę podejść i złożyć oświadczenie, czy wyraża Pan zgodę na 

kandydowanie. 

Zastępca Dyrektora Departamentu Geodezji, Gospodarki Nieruchomościami i 

Planowania Przestrzennego Cezary Wysocki: Panie Marszałku, bardzo dziękuję 

za tę rekomendację. Tak, wyrażam zgodę na kandydowanie. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Czy ktoś z Państwa ma 

pytanie do kandydata? Nie widzę. Mam informację z Biura Sejmiku, że potrzebujemy 

5 minut przerwy, aby przygotować technicznie głosowanie wobec zmiany kandydata. 

Ogłaszam przerwę do godz. 11:38. 

przerwa 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, wznawiam obrady. 

Komisję Skrutacyjną proszę o wydanie kart do głosowania, a następnie o 

przeprowadzenie głosowania w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa 

Lubuskiego Pana Cezarego Wysockiego. 

Członek Komisji Skrutacyjnej Marek Halasz odczytuje listę radnych, radni 

potwierdzają odbiór karty podpisem na liście i oddają głos wrzucając kartę do urny, 

zgodnie z kolejnością wyczytywania. 

Lista radnych potwierdzająca odbiór kart do głosowania stanowi załącznik nr 55 do 

protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, widzę, że Pan 

Przewodniczący zmierza już do mównicy. Wobec tego proszę Przewodniczącego 

Komisji Skrutacyjnej o odczytanie Protokołu w sprawie wyboru członka Zarządu 

Województwa Lubuskiego Pana Cezarego Wysockiego. 
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Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje Protokół w 

sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego Pana Cezarego 

Wysockiego.  

Członkiem Zarządu Województwa Lubuskiego w głosowaniu tajnym nie został 

wybrany Pan Cezary Wysocki.   

Za: 0, przeciw: 28, wstrzymało się: 0. 

Protokół stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Bardzo dziękuję, Panie 

Przewodniczący. Proszę Komisję Skrutacyjną o powrót na swoje miejsca w celu 

zagłosowania nad projektem uchwały. Odczytam wobec tego projekt uchwały. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje projekt uchwały w sprawie 

wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego – druk nr 10/24. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 57 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy do projektu uchwały ktoś z 

Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Nie widzę. Wobec braku uwag projekt 

uchwały w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego - druk nr 

10/24, poddaję pod głosowanie.  

Za: 26, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że uchwała została podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: O głos poprosił Marszalek 

Województwa Lubuskiego - Pan Marcin Jabłoński. 

Marszałek Marcin Artur Jabłoński: Pani Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku, w 

związku z nieuzyskaniem wymaganej liczby głosów, która powołałaby Pana 

Cezarego Wysockiego do składu Zarządu Województwa, chcę przedstawić ponownie 

kandydaturę Pana Jacka Urbańskiego. Ponownie otrzymałem zgodę na 

kandydowanie. Zarząd Województwa musi zostać wybrany w komplecie, żeby mógł 

podjąć pracę, stąd też konieczne, nieodzowne jest ukompletowanie stanu Zarządu. 

Przypomnę: Pan Jacek Urbański jest obecnie Dyrektorem Lubuskiego Centrum 

Produktu Regionalnego. W przeszłości – mówiłem o tym poprzednio – był przez 
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ponad 20 lat członkiem Zarządu i Prezesem Zielonogórskiego Rynku Rolno-

Towarowego. Proszę o zmianę tego projektu uchwały i podjęcie procedury związanej 

z uzupełnieniem składu Zarządu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Ustalałam z Klubem Prawa i 

Sprawiedliwości kwestie ewentualnej przerwy, natomiast teraz jesteśmy w trakcie 

procedowania tego punktu, chciałabym go dokończyć. Rozumiem, że Państwu się  

śpieszy, w tym zakresie postaramy się bardzo sprawnie przygotować to głosowanie, 

nie będzie przerwy technicznej, ponieważ jak Państwo wiedzą mamy przygotowane 

wszystkie dokumenty z poprzednich głosowań, bo byliśmy przygotowani z 

poprzedniej sesji - był ten kandydat już wskazany. Wobec tego poproszę tylko Pana 

Jacka Urbańskiego, chcę dokończyć kwestie formalne związane z wyrażeniem 

zgody.  

Dyrektor Lubuskiego Centrum Produktu Regionalnego Jacek Urbański: Pani 

Przewodnicząca, Szanowni Radni – zgadzam się na ponowne kandydowanie. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję. Proszę bardzo, Pan Radny 

Ardelli.  

Wiceprzewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Tadeusz Ardelli: 

Pani Przewodnicząca, w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości proszę o 

godzinną przerwę, nastąpiły nowe okoliczności, musimy to przedyskutować. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Rozumiem, natomiast nie uwzględniam 

tego wniosku, po przeprowadzeniu głosowania tajnego oczywiście zarządzę przerwę. 

Tak, jak powiedziałam Komisja Skrutacyjna jest przygotowana, mamy wszelkie 

dokumenty, które były przygotowane na poprzednią sesję. 

Wiceprzewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Tadeusz Ardelli: 

Różne standardy, dla różnych osób…  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Rozumiem, wiem że Państwu się 

bardzo śpieszy, dlatego chcę to przeprowadzić bardzo sprawnie. Komisję 

Skrutacyjną proszę o wydanie kart do głosowania, następnie o przeprowadzenie 

głosowania w sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego Pana 

Jacka Urbańskiego. Jeżeli to możliwe, to też poproszę Komisję Skrutacyjną o 
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szybkie działanie, bo tu jest prośba Klubu Prawa i Sprawiedliwości o przerwę, którą 

chcę oczywiście uwzględnić. 

Członek Komisji Skrutacyjnej Marek Halasz odczytuje listę radnych, radni 

potwierdzają odbiór karty podpisem na liście i oddają głos wrzucając kartę do urny, 

zgodnie z kolejnością wyczytywania. 

Lista radnych potwierdzająca odbiór kart do głosowania stanowi załącznik nr 59 do 

protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, proszę 

Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie protokołu w sprawie wyboru 

członka Zarządu Województwa Lubuskiego Pana Jacka Urbańskiego. 

Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Tomasz Marek Gierczak odczytuje protokół w 

sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego Pana Jacka 

Urbańskiego. 

Członkiem Zarządu Województwa Lubuskiego w głosowaniu tajnym został wybrany 

Pan Jacek Urbański.   

Za: 17, przeciw: 9, wstrzymało się: 0. 

Protokół stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Bardzo dziękuję. Proszę Komisję 

Skrutacyjną o powrót na swoje miejsca w celu zagłosowania nad projektem uchwały. 

Szanowni Państwo czytam projekt uchwały.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje projekt uchwały w sprawie 

wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego – druk nr 12/24. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy do projektu uchwały ktoś z 

Państwa Radnych ma uwagi ? Nie widzę. Wobec braku uwag, projekt uchwały w 

sprawie wyboru członka Zarządu Województwa Lubuskiego - druk nr 12/24 poddaje 

pod głosowanie. 

Za: 26, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że uchwała został podjęta. 
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Stwierdzam, że w wyniku głosowania członkiem Zarządu Województwa Lubuskiego 

VII kadencji 2024-2029 został Pan Jacek Urbański. Czy wniosek formalny jest dalej 

aktualny Klubu Prawa i Sprawiedliwości? 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 62 do protokołu. 

Wiceprzewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Tadeusz Ardelli: 

W związku z tym, że Pani Przewodnicząca nie uwzględniła naszego wniosku, a 

odpadła przyczyna, dla której miałby być ta przerwa - Pani Przewodnicząca różne 

stosuje standardy wobec różnych klubów. W związku z tym, cofam wniosek o 

przerwę. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Rozumiem, chciałabym tylko wskazać, 

że jest godzina 12:08. Bardzo mi przykro, jeżeli nie zostali Państwo potraktowani 

wobec waszego uznania - sprawiedliwie. Bardzo przepraszam, postaram się 

poprawić, 8 minut opóźnienia, jeżeli chodzi o Państwa wniosek. Wobec tego, że 

wniosek formalny został cofnięty, proszę o zabranie głosu Marszałka Województwa 

Lubuskiego, Pana Marcina Jabłońskiego. 

Marszałek Marcin Artur Jabłoński: Pani Przewodnicząca, Wysoki Sejmiku, bardzo 

dziękuję za doprowadzenie wyborów zarządu województwa do końca, z tą chwilą 

możemy podjąć normalną pracę. Spełniliśmy wymogi ustawowe, mam nadzieję, że 

zrobimy wszystko aby wykonać bardzo dobrą, wartościową pracę dla naszego 

województwa. Myślę, że taki dalekosiężny plan przedstawimy w najbliższej 

przyszłości. A teraz chciałbym Państwa prosić o pozwolenie mi by przekazać 

serdeczne podziękowania kolegom, którzy pracowali z nami w ostatniej kadencji w 

Zarządzie Województwa. Chciałem podziękować Panu Marszałkowi Łukaszowi 

Poryckiemu, złożyć wyrazy szacunku i uznania za wytężoną pracę, za bycie przez 

ten czas, w dobrych i trudnych chwilach, zgranym członkiem całego zespołu. Bardzo 

dobrze mi się z Łukaszem Poryckim pracowało. Mam nadzieję, że na nowej drodze 

zawodowej, również Łukasz będziesz odnosić sukcesy i przed tobą jeszcze długa, 

świetlana przyszłość – wszystkiego dobrego, serdecznie dziękuję. Będzie nam miło, 

jeżeli też Łukasz zabierze głos, ale chciałbym jeszcze, pozwólcie Państwo przekazać 

zdalnie - bo nie ma wśród nas dzisiaj kolejnego odchodzącego członka Zarządu 

Województwa Tadeusza Jędrzejczaka - także Tadeuszowi Jędrzejczakowi chciałem 
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podziękować za minioną kadencję, za pracę przez cały czas trwania w Zarządzie 

Wojewódzkim. Ja osobiście, jako Marszałek od października ubiegłego roku, bardzo 

dziękuję Tadeuszowi za wszystkie wysiłki jakie podjął, by realizować różnego rodzaju 

zadania na rzecz województwa. Życzę mu również spokoju, dużo zdrowia i wszelkiej 

pomyślności. Mam nadzieje, że będzie mógł odsłuchać i usłyszeć o tym, że również 

o nim pamiętaliśmy bo na to zasługuje. Bardzo dziękuję Tadeuszowi. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Bardzo dziękuję, Panie Marszałku. O 

głos poprosił Pan Wicemarszałek Łukasz Porycki, zapraszam. 

Łukasz Porycki: Pani Przewodnicząca, Panie Marszałku, Szanowni Radni, a przede 

wszystkim drodzy współpracownicy, te sześć lat, prawie na stanowisku 

Wicemarszałka, a wcześniej Dyrektora Departamentu Infrastruktury Społecznej, to 

była wielka przygoda zakończona sukcesem. Tego sukcesu by nie było, gdyby nie 

wy: dyrektorzy, pracownicy jednostek podległych i nadzorowanych. Nie byłoby 

„Lubuskich Talentów”, największego programu w historii województwa lubuskiego, 

gdzie półtora tysiąca młodych uczniów otrzymało stypendia. Nie byłoby największych 

w historii inwestycji w instytucje kultury. Ponad 120 milionów, to jest zasługa całego 

zespołu, Zarządu Województwa Lubuskiego, Radnych, którzy oczywiście w 

poprzedniej kadencji głosowali za budżetem, ale też wielki wysiłek. Jeszcze przed 

nami kilka inwestycji, które już zostały wpisane w ramach Funduszy Europejskich dla 

Województwa Lubuskiego, to również i wielkie inwestycje w najbardziej zielony 

Ośrodek Sportu i Rekreacji w Polsce, czyli WOSiR w Drzonkowie, gdzie za 70 mln zł 

naprawdę, Panie Dyrektorze, udało się zrobić „perełkę”. Wierzę głęboko, że te 

wszystkie dobre inwestycje znajdą swoją kontynuację przez nowy Zarząd, wierzę 

głęboko, że tak się stanie. Jeszcze raz dziękuję ślicznie za ponad 6 lat, bo od 

czerwca 2017 roku powtórnie rozpocząłem przygodę swoją z samorządem 

województwa lubuskiego. Wierzę, że to nie moje ostatnie słowo, mam 42 lata i 

jeszcze ostatniego słowa nie powiedziałem, więc nie mówię „do widzenia” tylko „do 

zobaczenia”. Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Bardzo dziękuję, Panie Marszałku. 

Radny Huber Edward Harsimowicz: Pani Przewodnicząca, chciałbym złożyć 

wniosek. 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Udzielam głosu Panu Radnemu 

Hubertowi Harasimowiczowi. Proszę bardzo.  

Przewodniczący Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej Huber Edward 

Harsimowicz: Pani Przewodnicząca, wnoszę o rozszerzenie porządku obrad o 

punkt 6.3 - Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej, punkt 6.4 - Podjęcie 

uchwały w sprawie powołania komisji stałych, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, punkt 6.5 - Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej 

Komisji Statutowej oraz punkt 6.6 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia 

wynagrodzenia Marszałka Województwa Lubuskiego. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dobrze, bardzo dziękuję, Panie Radny. 

Szanowni Państwo, na wniosek Pana Huberta Edwarda Harasimowicza -

Przewodniczącego Klubu Radnych Koalicji Obywatelskiej, proponuję rozszerzenie 

porządku obrad o punkt: 

• 6.3 - Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej - druk nr 5/24,  

• 6.4 - Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji stałych, Komisji Rewizyjnej 

oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - druk nr 6/24,  

• 6.5 - Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej - druk nr 

7/24,  

• 6.6 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Marszałka 

Województwa Lubuskiego - druk nr 11/24.  

Szanowni Państwo, przechodzimy do głosowania. Poddaję pod głosowanie 

rozszerzenie porządku obrad sesji o punkt 6.3 - Podjęcie uchwały w sprawie wyboru 

delegatów do Zgromadzenia Ogólnego Związku Województw Rzeczypospolitej 

Polskiej - druk nr 5/24. Kto z Państwa jest „za”, proszę oddać głos. Kto jest 

„przeciw”? Kto „się wstrzymuje”? Bardzo dziękuję. 

Za: 25, przeciw: 0, wstrzymało się: 1.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został 

rozszerzony o punkt 6.3.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 63 do protokołu.  
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Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad sesji o  punkt 6.4 - Podjęcie 

uchwały w sprawie powołania komisji stałych, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji - druk nr 6/24. Proszę o oddawanie głosu.  

Za: 26, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został 

rozszerzony o punkt 6.4.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad sesji o  punkt 6.5 - Podjęcie 

uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej – druk nr 7/24. Kto z 

Państwa jest „za”? Kto „przeciw”? Kto „wstrzymuje się”? Proszę o oddanie głosu. 

Dziękuję. 

Za: 26, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został 

rozszerzony o punkt 6.5.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 65 do protokołu. 

Poddaję pod głosowanie rozszerzenie porządku obrad sesji o punkt 6.6 - Podjęcie 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Marszałka Województwa Lubuskiego - 

druk nr 11/24. Kto z Państwa Radnych jest „za”? Kto jest „przeciw”? Kto „wstrzymuje 

się”? Proszę o oddanie głosu.  

Za: 25, przeciw: 0, wstrzymało się: 1.  

Stwierdzam, że w wyniku głosowania porządek obrad dzisiejszej sesji został 

rozszerzony o punkt 6.6.  

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

Rozszerzony porządek obrad sesji stanowi załącznik nr 67 do protokołu.  

Punkt 6.3. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego 

Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej - druk nr 5/24.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Odczytam projekt uchwały. 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje projekt uchwały w sprawie 

wyboru delegatów do Zgromadzenia Ogólnego Związku Województw 

Rzeczypospolitej Polskiej. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 68 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy są wystąpienia klubowe? Nie 

widzę. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? 

Proszę o zgłoszenia. Również nie widzę. Przechodzimy wobec tego do głosowania. 

Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie wyboru delegatów do Zgromadzenia 

Ogólnego Związku Województw Rzeczypospolitej Polskiej - druk nr 5/24 poddaję pod 

głosowanie. Jeszcze Pan Radny Jakub Ast. 

Radny Jakub Mateusz Ast: Jestem „za”. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Pan Radny Jakub Ast jest „za”, dobrze, 

dziękuję.  

Za: 26, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że uchwała został podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

Punkt 6.4. 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania komisji stałych, Komisji Rewizyjnej 

oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - druk nr 6/24.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, odczytałam samą 

treść uchwały, jeżeli chodzi o składy komisji, one były przedyskutowane z klubami, 

oczywiście na portalu radni.info mają Państwo pełną treść, łącznie z załącznikiem, 

czyli w załączniku nr 1 znajdują się wszystkie komisje wskazane w uchwale oraz 

osoby wskazane przez przedstawicieli klubów.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje projekt uchwały w sprawie 

powołania komisji stałych, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy są wystąpienia klubowe? Proszę o 

zgłoszenie. Proszę. 
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Wiceprzewodniczący Klubu Radnych Prawo i Sprawiedliwość Tadeusz Ardelli: 

Jeżeli można, Pani Przewodnicząca, bardzo bym prosił o odczytanie każdej komisji 

jeszcze jako załącznika.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dobrze, jak najbardziej. Wobec tego 

przystępuje do odczytania - też prosiłabym Państwa Radnych o uwagę, jeżeli byłyby 

jakieś niejasności czy nieścisłości, to proszę o zgłoszenia.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje załączniki do projektu uchwały w 

sprawie powołania komisji stałych, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków 

i Petycji. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy coś pominęłam? Bardzo dziękuję. 

Czy do  projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? Proszę o 

zgłoszenia. Nie widzę. Wobec braku uwag, projekt uchwały w sprawie powołania 

komisji stałych, Komisji Rewizyjnej oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - druk nr 

6/24 poddaję pod głosowanie. Proszę Państwa Radnych o oddanie głosów: „za”, 

„przeciw”, bądź „wstrzymuje się”. Pan Radny Jakub Ast ma problem dzisiaj ze 

sprzętem?  

Radny Jakub Mateusz Ast: Jestem „za”. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Tak, widzę, dobrze. Postaramy się 

wyjaśnić sytuację. Możemy zakończyć głosowanie. 

Za: 26, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że uchwała został podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 71 do protokołu. 

Punkt 6.5. 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej - druk nr 

7/24.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Szanowni Państwo, odczytam projekt 

uchwały.  
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje projekt uchwały w sprawie 

powołania doraźnej Komisji Statutowej. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy są wystąpienia klubowe? Nie 

widzę. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi lub pytania? 

Proszę o zgłoszenia, również nie widzę. Przechodzimy wobec tego do głosowania. 

Projekt uchwały w sprawie powołania doraźnej Komisji Statutowej - druk nr 7/24 

poddaję pod głosowanie.  

Za: 26, przeciw: 0, wstrzymało się: 0.  

Stwierdzam, że uchwała został podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Wobec powołania komisji chciałabym 

Państwu przedstawić pracowników Biura Sejmiku, którzy będą zajmować się 

poszczególnymi komisjami sejmiku: Pani Karolina Kordas: Komisja Budżetu i 

Finansów, Komisja Zdrowia, Rodziny i Spraw Społecznych oraz Komisja Rolnictwa i 

Ochrony Środowiska; Pani Daria Machniak: Komisja Współpracy Zagranicznej i 

Promocji Województwa oraz Komisja Klimatu; Pani Kinga Mosiurczak będzie 

obsługiwała Komisję Skarg, Wniosków i Petycji; Pani Iwanna Pańkewycz: Komisja 

Kultury, Edukacji, Sportu i Turystyki oraz Komisja Rewizyjna; Pan Jarosław 

Rodziewicz: Komisja Gospodarki i Rozwoju Województwa oraz doraźna Komisja 

Statutowa.  

Punkt 6.6. 

Podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Marszałka Województwa 

- druk nr 11/24.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: W tym miejscu odczytam projekt 

uchwały.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec odczytuje projekt uchwały w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Marszałka Województwa. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 
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Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Czy są wystąpienia klubowe? Proszę o 

zgłoszenia. Nie widzę. Czy do projektu uchwały ktoś z Państwa Radnych ma uwagi 

lub pytania? Proszę o zgłoszenia, również nie widzę. Wobec braku uwag, projekt 

uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Marszałka Województwa Lubuskiego - 

druk nr 11/24 poddaję pod głosowanie.  

Za: 19, przeciw: 0, wstrzymało się: 7.  

Stwierdzam, że uchwała został podjęta. 

Wynik głosowania stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

Punkt 7. 

Sprawy różne.  

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Na ostatniej sesji przekazałam Państwu 

informację o szkoleniu, w tej chwili mogę powiedzieć tylko, że na tę chwilę sesja 

planowana jest na 17 czerwca, godzina 11:00. Pierwotnie w harmonogramie był 

termin późniejszy, natomiast w uzgodnieniu z Zarządem i potrzebą również pracy 

Zarządu, jak Państwo wiedzą, czas wybierania Zarządu był dłuższy, mieliśmy 3 

posiedzenia sesji Sejmiku inauguracyjnej. W związku z tym 17 czerwca, godzina 

11:00, to jest aktualny termin sesji Sejmiku czerwcowej, pomiędzy nie planujemy 

sesji. Natomiast będę prosiła o spotkanie z Przewodniczącymi Komisji, żeby się 

dobrze zorganizować, ponieważ sesja 17 czerwca jest sesją absolutoryjną. Jest to 

też sesja, podczas której będziemy opiniować Raport o stanie województwa, w 

związku z tym mam pełną świadomość tego, że Państwo będą potrzebowali czasu i 

dobrej organizacji komisji, które będą musiały opiniować dane uchwały. Czy w tym 

punkcie porządku obrad ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę. 

Jeszcze tutaj, chciałabym skończyć wątek szkolenia, że w tym tygodniu Państwo 

otrzymają informację, czyli potwierdzimy, czy też nie, może być taka sytuacja, że 

szkolenie odbędzie się we wrześniu ze względu na napięty grafik aktualnie prac 

Sejmiku nad absolutorium i Raportem o stanie województwa, bo to jest dla nas 

kluczowe.  
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Punkt 8. 

Zamknięcie obrad I sesji Sejmiku. 

Przewodnicząca Sejmiku Anna Synowiec: Dziękuję Państwu dzisiaj za tę sesję, 

mam nadzieję, że już później było bardzo sprawnie i do zobaczenia. Dziękuję. 

Zamykam obrady. 

Protokół sporządziły:  

Grażyna Roguś 

Małgorzata Pieczyńska 

Ewa Węgierkiewicz-Bieniarz 
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